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Vítání OBČánků LiBníkOVice

POSVícení Ve SkALiČce

DětSký Den Ve VýRAVě

PROJektOVý Den Zš ČeRniLOV



 
nabídka inzerce
1900 výtisků zdarma doručených 

téměř do všech domácností v 
Mikroregionu Černilovsko.

Objednávky a příjem inzerátů na 
Obecním úřadě v Černilově nebo na 

e-mailu  
zpravodaj@cernilov.eu

Orientační ceny inzerce:

STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120,- Kč

Je to nabité a sviští to. Tak by se 
dalo charakterizovat nejčerstvější 
vydání Zpravodaje, které právě 
držíte v rukou. Dokonale vyvrací 
mýtus, který už roky provází zářijové 
číslo – tedy že přichází příliš brzy 
po prázdninách a nebude v něm 
mnoho informací. Jenže jak ukazuje 
následující Zpravodaj, opak je 
pravdou. Letos je opravdu z čeho si 
vybírat a můžete se tak začíst do celé 
řady článků o událostech v našem 
mikroregionu.

V zářijovém vydání bývá tradičně 
o něco méně událostí ze škol, ale 
ani tentokrát nepřijdou žáci, rodiče 
a prarodiče o zajímavosti z dění na 
základních školách v Černilově a 
Libranticích. Pravda, zatím se toho 
nestalo mnoho, ale začíst se můžete 
do projektového dne o Karlu IV., 
jehož si v letošním roce připomíná 
nejen celé Česko, ale i další evropské 
země (ostatně pár fotek vidíte i na 
protější straně), zavítáte na školní 
příměstský tábor nebo tábor Nesytá.

Největší prostor tentokrát zabírá 
rubrika Co se událo... Prázdniny 
byly v našem mikroregionu skutečně 
nabité. Mezeru po Černilovském 
pařezu, jehož tradice se skončila vloni, 
zaplnilo hned několik významných 

jubileí, které na následujících 
stránkách nemohou chybět. Až 
doslova na poslední chvíli se nám 
podařilo získat od černilovských 
hasičů text o 135. výročí zdejšího 
sboru. Minule jsem na tomto místě 
psal, že uzávěrka Zpravodaje není 
nafukovací a potvrdili to právě 
hasiči, na které již nezbylo místo 
na barevných fotostranách. Najdete 
na nich však jiná významná jubilea, 
třeba posvícení ve Skaličce, které 
letos připomnělo 150. výročí od 
Bitvy u Hradce Králové (fotky 
jsou vlevo), nebo další kulatiny – 
90 let SK Slavia Libřice (ty jsou 
na předposlední straně), které tak 
doplňují další díl o historii tohoto 
sportovního klubu. Mimochodem ten 
současný je poměrně peprný. Dočtete 
se třeba, že klub dostal před 45 lety 
distanc kvůli napadení rozhodčího a 
další stopku tehdy dostal i současný 
kronikář.

Ve výčtu výročí nesmím 
zapomenout také na 520 let od první 
písemné zmínky o Libranticích. 
A přidám i další neobyčejnou 
událost – výsledek Pavla Petráska 
na australském mistrovství světa ve 
středním triatlonu. Zkrátka je toho 
hodně a sviští to!

Tomáš Hejtmánek

eDitORiAL

Redakční rada:

J. Kudrnáč, M. Karpíšek, Vl. Prokeš, 
Mgr. J. Hofmanová, T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 10. 11. 2016.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte 
na OÚ v Černilově  

nebo na tomto e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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OBec ČeRniLOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

Vážení čtenáři, 
o prázdninách se OZ 

sešlo dne 15. 8. a na 
programu byla především 
úprava rozpočtu. Přijali 

jsme dotaci Královéhradeckého kraje 
ve výši 400 tis. Kč na akci Stavební a 
udržovací práce na rybníku Dolejšák. 
Vybrána byla firma POPR a práce budou 
zahájeny během několika dnů. Bude 
vybudováno nové výpustné zařízení, 
přeliv, opraveny břehy a meliorační 
přítok. Obec má také od Ministerstva 
pro místní rozvoj příslib finanční 
podpory na demolici domu čp. 183. Do 
plánu jsme proto schválili 1,83 mil. Kč 
s tím, že 80% nákladů by měla pokrýt 
dotace. Skutečné náklady budou závislé 
od výběrového řízení, na kterém se 
pracuje. 

Zastupitelé podpořili záměr ZŠ 
na stavební úpravy zázemí a šaten  
u tělocvičny ve výši 900 tis. Kč s tím, 
že část výdajů ve výši 400 tis. Kč 
bude kryto z investičního fondu ZŠ. 
V rámci této akce bude vybudováno 
chybějící sociální zařízení stávající 
tělocvičny a upraven vstup tak, aby 
zázemí sloužilo také venkovnímu 
víceúčelovému sportovišti a zároveň 
sportující veřejnost měla zajištěn vstup 
pouze do prostor tělocvičny. Tuto akci 
plánujeme provádět v zimním období, 
je tedy předpoklad jejího dokončení  
v roce 2017. 

Naopak z plánu mizí výdaj na 
techniku - akce „Zkvalitnění nakládání 
s odpady“, protože naše žádost o 
dotaci podpořena nebyla. Podnikneme 
ještě jeden pokus v rámci nové výzvy.  
V letošním roce také nebude realizována 
akce „Dopravní opatření při silnici 
II/308“, protože předpokládaná druhá 

výzva v letošním roce nebyla vyhlášena 
a bylo by škoda se o dotaci nepokusit. 
Záměr je takový, že nejdřív vybereme 
dodavatele s termínem zahájení prací 
06/2017 a na již přesně vysoutěženou 
cenu bude postavena žádost o dotaci 
na Státní fond dopravní infrastruktury. 
V rozpočtu je ponechána pouze část 
výdajů na administraci výběrového 
řízení, žádosti o dotaci a koordinační 
práce se současně probíhající opravou 
komunikace II/308.

Tím se dostávám ke stavbě, která 
sice probíhá v režii Správy a údržby 
silnic Královéhradeckého kraje, ale 
ovlivňuje náš život úplně nejvíc. Jedná 
se o opravu silnice II/308 ze Slatiny do 
Černilova a Libřic. Jak jsem psal již  
v minulém čísle, stavba se dělí na dvě 
etapy. Z hlediska dopravy nás zajímá 
především ta první, tj. úsek Černilov 
– Slatina. Podle původních záměrů 
měla tato etapa trvat 3 měsíce a mělo 
se začít koncem května. Uzavírka však 
byla povolena až od 3. 7. 2016, aby 
navazovala na uzavírku silnice I/33 
v Černožicích. Firma SWIETELSKY 
stavební s.r.o. přišla s příslibem, že 
zkrátí dobu výstavby první etapy na dva 
měsíce a takto byla uzavírka povolena. 
Ukázalo se však, že to byl termín 
nereálný a uzavírka byla prodloužena 
nejprve do 20. 9. a nyní leží na stole 
snad již reálný termín zprovoznění  
I. etapy, a to 2. 10. 2016. Tedy přesně 
původně plánovaná doba výstavby  
3 měsíce. Dodavatel uvádí jako důvody, 
proč se nepodařilo zkrátit termín 
především dva. Jednak se po odkrytí 
mostní konstrukce u „Havrdových 
mostků“ ukázala proti předpokladům 
jiná skladba ponechávaných základů, na 
kterou bylo potřeba reagovat úpravou 

OÚ Černilov

Zprávy z radnic4

Výročí v Černilově
V červenci, srpnu a září 
oslavili svá výročí
Marie Medková, Vladislav Prokeš, 
Ludmila Čapková, Božena Dvořáková,
Rudolf Král, Stanislava Adamírová, 
Ladislav Horák a Eliška Zídková

projektu, a druhé zdržení nastalo, když 
stavbaři odkryli optický kabel v hloubce 
cca 20 cm pod vozovkou a musela být 
zajištěna jeho přeložka. Necítím se 
kompetentní tuto situaci komentovat, 
laickým pohledem se zdá, že zásahy do 
konstrukce vozovky jsou větší, než jsme 
si kdokoliv představovali. Odměnou 
nám snad bude krásná a hlavně trvanlivá 
silnice do Hradce Králové.

Možná trochu nenápadně se také 
blíží termín voleb do zastupitelstev 
krajů ve dnech 7. a 8. října 2016, proto 
Vás chci k volbám pozvat. V určitých 
oblastech, jako například doprava 
nebo sociální a zdravotní záležitosti, 
je dost důležité, kdo nás v kraji bude  
zastupovat.

Ing. Stanislav Javůrek, starosta

ELEKTRIKÁŘ
Jakub Trasoň
Rokytno 172, 533 04

IČ: 032 63 924

( 736 790 192       elektrikarhk.webflow.io

inzeRce
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OBec DiVec
Ze zasedání zastupitelstva 
obce, konaného 3. 8. 2016

Starosta přečetl závě-
rečný protokol z kontroly 
pracovníků MV, která se 
týkala výkonu samostatné 
působnosti obce s těmito 
závěry a následnými 

nápravnými opatřeními:
- Na programech zasedání, vyvě-

šovaných na ÚD (úřední deska) není 
datum vyvěšení: napraveno.

- Programy zasedání neměly v zápisech 
uvedeno, že byly schváleny: napraveno.

- Na zápisech nebylo uvedeno datum 
zveřejnění na ÚD: napraveno.

- Nebyl vyhotoven formální seznam 
právních předpisů, jinak veškeré právní 
předpisy byly předloženy i správně 
zveřejněny: napraveno.

- Od roku 2004 nebyly zveřejňovány 
výroční zprávy obce: napraveno.

- Web obce byl uspořádán jinak, než 
vyplývá z vyhlášky: napraveno.

 

Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00
první středa v měsíci 17:00-18:00

OÚ Divec
- Veškeré ostatní kontrolované skuteč-

nosti komise shledala v pořádku.
- Zjištěné a výše uvedené nesrovnalosti 

byly v průběhu měsíce července 
uvedeny do souladu s požadavky.

• Starosta upozornil na blížící se krajské a 
senátní volby, konané 7. a 8. října 2016 
a povinnosti obce z nich vyplývající.

• Starosta přednesl nabídku Ing.Šrámka 
– Spcom na instalaci kamerového 
systému v obci. Ing.Šrámek připraví 
nabídku, která bude projednána na 
některém z dalších zasedání. 

Ze zasedání zastupitelstva 
obce, konaného 7. 9. 2016

• Starosta předložil seznam místních 
názvů, jak historicky vznikaly. 
Přítomní zastupitelé a občané dle svého 
povědomí z mládí, předaných informací 
a znalostí, převzatých od svých 
bližních, tento seznam upravili pro 
jejich následné přenesení do katastru při 
Komplexních pozemkových úpravách.

• Starosta poděkoval hasičům za slavnost-
ní výjezd do obce Černilov s novou 
restaurovanou historickou stříkačkou 
na oslavy založení SDH Černilov.

OBec LiBníkOVice
Ze zasedání zastupitelstva 

obce, konaného 16. 8. 2016

• nabídka od T-mobile na 
rozesílání zpráv občanům přes 
SMS, kdy měsíční paušál činí 
500,- Kč a 1,- Kč za 1 SMS,
• schváleno Rozpočtové 

opatření č. 1 pro rok 2016,
• schválena smlouva o zřízení věcného 

břemene pro ČEZ Distribuce a. s. na 
výstavbu sloupu a zřízení přípojky pro 
R. Hrubého k p.č. 94/8,

• schválena renovace koňské hasičské 
stříkačky z roku 1882 firmou Zdeněk 
Zmydlený RENO do výše 150.000,- Kč,

• schváleno zakoupení zvedáku na traktor 
ve výši 2.400,- Kč

• požádáme Povodí Labe o revizi 
Libníkovického potoka a dle výsledků 
revize se bude řešit čištění potoka,

• změna projektu Komunitního centra 
s vymezením prostoru pro charitu a 
sociální služby,

• nutnost udělat přejezd přes náhon u ryb-
níka na Horním Černilově pro přejezd 
techniky z důvodu sekání trávy,

• sekání trávy kolem čekárny v Borovici,
• starosta informoval o předání pozemku na 

stavbu rybníka v Rákosném a stavbu cesty 
C11, obě akce jsou plně v kompetenci 
Pozemkového úřadu v Hradci Králové.

 

Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

OÚ Libníkovice

Letos proběhl 30. července další ročník 
tradičního opékání prasete u obchodu  
v Libníkovicích. Počasí se vydařilo i účast 
byla hojná. Další společenskou akcí bylo 
v neděli 21. srpna první slavnostní vítání 
občánků, které se mělo konat za pěkného 
počasí pod rozhlednou. Vzhledem k tomu, 

že celé dopoledne propršelo, tak se vítání 
občánků uskutečnilo v budově místního 
obchodu. Domovský list, knihu a malou 
hračku jsme předali a do života přivítali 
Vojtěcha Slezáka, Viktorii Mecnerovou, 
Barboru Vrankovou, Adélu Vavřinkovou a 
Leontýnu Vaňáskovou. Helena Klosová

Výročí v Divci
V listopadu a prosinci slaví 
svá výročí tito spoluobčané
Netíková Zdeňka, Šmákalová 
Jaroslava, Macháčková Alena, 
Nováková Marie a Vavřinková Zdeňka



OBec LiBRAntice

Z 11. zasedání zastupitel-
stva, konaného 21. 7. 2015

• ZO projednalo a následně schválilo 
Dodatek č. 5 ke smlouvě č. 953041 
na zajištění svozu a odstraňování 
komunálního  odpadu s firmou 
Marius Pedersen a. s. 

• ZO projednalo a následně  schválilo 
dodatek č. 4 ke smlouvě o poskytnutí 
příspěvku na poskytované služby 
Farní charity Třebechovice p. O.  
v roce 2016. Dochází k navýšení na 
120,- Kč za 1 hodinu.

• ZO projednalo a schválilo 
rozpočtovou změnu č. 1: dar od fy 
HNG CZECH, odvody za odnětí, 
příjmy z prodeje pozemků, služby 
peněžních ústavů, daň z příjmu za 
rok 2015, splátky úvěru, dotace od 
Královéhradeckého kraje, poskytnutý 
dar na opravu střechy kostela  
v Černilově.

• ZO projednalo a následně schválilo 
podání žádosti o dotaci na odbahnění 
rybníků Frešle a Rohlíčky na 
Ministerstvo zemědělství. Dále 
projednalo cenovou nabídku na 
zpracování projektu, na odebrání 
vzorků bahna z obou rybníků a 
na zaměření pro účely zhotovení 
projektu.

• ZO se seznámilo s nově upravenou  
smlouvou o poskytnutí dotace  
z dotačního fondu Královéhradeckého 
kraje na projekt „Víceúčelová 
sportovní hala – I. etapa Librantice“ 
ve výši 400.000,- Kč.

• ZO projednalo pokračování oprav 
Librantického potoka. Dále ZO 
projednalo a schválilo vypracování 
projektů na opravy malých vodních 
nádrží v obci. Na opravy těchto 
nádrží je možnost požádat o finanční 
prostředky Královéhradecký kraj.

• Dále ZO schválilo na doporučení 
hodnotící komise výběr dodavatelů 
na výstavbu I. etapy víceúčelového 
zařízení a to na: fasádu, vnitřní 
sádrokarton, topení, betony, 
zámkovou dlažbu, dodávku obkladů 
a dlažby a jejich položení. 

• Pozemek pod budovou obchodu je 
stále ve vlastnictví státu. Obec platí 
roční nájem. Znovu bude vyvoláno 
jednání s Úřadem pro zastupování 
státu ve věcech majetkových ve věci 
možného převodu nebo odkoupení 
pozemku.

• Manželé Skořepovi vznesli dotaz 
ohledně osvětlení na Libníkovice 

 

Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00

OÚ Librantice

Výročí  
v Libranticích

V říjstopadu a prosinci slaví 
výročí tito spoluobčané
Horák Václav, Lukášek Vladimír, 
Jarkovský Jaroslav, Vašata Josef, 
Lukášková Jitka, Šolcová Jana, Cuberka 
Miloš, Ferbas Josef, Hladíková Marie, 
Hollý Milan, Cuberková Stanislava a 
Winklerová Anežka 

a ohledně zvýšené dopravy od 
Libníkovic a nedodržování rychlosti 
projíždějících aut. Manželé Skořepovi 
požádali o upozornění Policie ČR na 
překračování rychlosti v úseku od 
Libníkovic. Osvětlení bude opraveno 
firmou Elus. Zvýšená doprava je 
způsobena opravou komunikace 
v Třebechovicích pod Orebem.  
S objížďkou jsme souhlasili, neboť 
je třeba umožnit i okolním obcím 
opravy komunikací. Že byl termín 
dokončení opravy posunut, bohužel 
není možné ovlivnit. K nedodržování 
rychlosti projíždějících aut - rychlost  
může měřit jen Policie ČR a dopravní 
značení mohou upravovat také jen 
oni. Milada Bortlíková 

Rozloučení s prázdninami  
v Libranticích

Letošní rozloučení s prázdninami se 
neslo v olympijském duchu. Na sportovní 
klání dohlížel maskot – šnek, který 
nakonec rozdal všem dětem medaile za 
jejich výkony. Sportovní disciplíny jsme 
si trochu upravili na místní podmínky, ale 
i tak se malí sportovci mohli pochlubit 
svými sportovními výsledky, odvahou, 
bojovností i vytrvalostí. Vyzkoušeli 
si např. střelbu z kuše nebo pistole, 
šerm, golf, plavání, šplh, skok do dálky, 
překážkovou dráhu. Po opečení párků a 
občerstvení se mohli podívat na filmové 
představení a nechyběl ani závěrečný 
ohňostroj. 

Touto akcí jsme se také „rozloučili“ 
s starým zázemím u hřiště. Příští akce se 
již budou konat v nově otevřené hospodě 
a s novým sociálním zázemím pro celé 
sportoviště. 

Milada Bortlíková

Zprávy z radnic6
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OBec LiBŘice

Výročí v Libřicích
Svá výročí slaví

Šulcová Ludmila, Špatenka Jan, Šiková 
Marie, Dostálová Jiřina, Budinský Jiří 
a Drobná Věra

V červenci jsme dos-
tali informaci o dalším 
zdržení při vypracování 
nového územního 
plánu – stále čekáme, 
až Magistrát Hradce 

Králové zpracuje příslušné podklady, bez 
kterých nemůžeme pokračovat. Od EKO-
KOMU jsme byli informováni, že tříděním 
odpadů občané vytvořili úsporu emisí CO2  
ve výši 34 644 kg. Podařilo se vyjednat 
bezplatnou zápůjčku dalšího kontejneru 
na papír, který byl umístěn u obecního 
úřadu. Jelikož zůstával stále prázdný a 
před požární zbrojnicí byl hned plný a 
papír byl ukládaný okolo, bylo rozhodnuto 
o přemístění kontejneru na toto místo. 
O prázdninách proběhla pod dozorem 
zaměstnanců Knihovny města Hradec 
Králové revize veškerého knihovního 
fondu místní knihovny. Rovněž i zde bylo 
vše shledáno v pořádku. V knihovně je pro 
čtenáře připraveno 6 011 knih, na podzim 
bude nabídka rozšířena ještě o knihy  
z výměnného fondu hradecké knihovny. 

V srpnu proběhl audit hospodaření 
obce. Kontrola neshledala žádné 

 

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 18:00-19:30

OÚ Libřice
nedostatky ve vedení účetnictví a ani 
v dodržování zákonů. Byla provedena 
oprava chodníku ve středu obce, při které 
byla odstraněna spolu s rozpadající se 
skruží i nefunkční pumpa. Studna byla 
ale zachována. Na podzim je naplánovaná 
komplexní oprava střechy kabin ve 
sportovním areálu. Nyní jednáme s firmou 
Stavibet o zahájení opravy komunikace 
okolo okálů. Vše máme připraveno, 
ale čekáme na uvolnění kapacity firmy. 
Byli bychom rádi, kdyby oprava mohla 
proběhnout letos a neodsouvala se až na 
jaro. Obec dále projednávala s Katastrem 
nemovitostí postupné odstraňování náprav 
vztahů ve způsobu využití pozemků tak, 
aby vše bylo v souladu se skutečností. Po 
kontrole výše pronájmů obecního majetku 
spolu s porovnáním nákladů byl zvýšen 
nájem prostor využívaných kadeřnictvím.  

Jak je v našich krajích zvykem, poněkud 
zadrhává oprava silnice Slatina – Černilov 
a dál na Libřice. V současné době měla 
být silnice opravená od Slatiny po bývalý 
černilovský statek a již se měla opravovat 
cesta do Libřic. Dle kuloárových zvěstí 
(úředně zatím není nic potvrzeno) letos 

nestihnou opravit silnici po ceduli Libřice, 
ale prý pouze k „výravské ruce“ a cestu 
až k naší obci opraví na jaře. Necháme 
se překvapit, co nám dodavatelská 
firma připraví. Na tuto dobu je krajem 
naplánovaná oprava cesty po Libřicích  
(i s křižovatkou u kostela) po ceduli okres 
Rychnov na Kněžnou. Eva Hynková

OBec SMRŽOV
Dne 15. 9. 2016 proběhlo 10. zasedání 

obecního zastupitelstva. Na tomto 
zasedání obecní zastupitelstvo mimo jiné: 
• Schválilo uzavření smlouvy o zřízení 

práva věcného břemene po pozemku 
p.č. 1495/2 k.ú. Smržov u Smiřic  
ve prospěch ČEZ  Distribuce, a.s.

• Schválilo uzavření smlouvy o  budoucí 
smlouvě o zřízení práva věcného 
břemene po pozemku p.č. 228/7 
k.ú. Smržov u Smiřic ve prospěch 
ČEZ Distribuce, a.s.   za cenových 
podmínek analogických v obdobných 
případech tj. 150,-Kč/bm.

• Schválilo  členy  hodnotící komise pro 
výběrová  řízení  pro akci Výstavba 
ČOV a kanalizace v obci Smržov.

• Informovalo o přípravě vyklášky 
upravující možnosti výjimek pro noční 
klid   s tím, že spolky působící v obci 
byly vyzvány, aby ve lhůtě 2 měsíců 
sdělily dle možností plánované akce a 
jejich termíny.

• Schválilo nákup pozemku pro 
biocentrum.

• Neodsouhlasilo s ohledem na 
stávající rozsah využívání umístěných 
kontajnerů na biodpad jejich navýšení  
v místní části Hubíles.

• Odsouhlasilo poskytnutí finančního 

 

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

OÚ Smržov

Výročí ve Smržově
V říjnu a listopadu slaví svá 
výročí tito spoluobčané
Věra Vítová, Eva Hniková, Věra Fikrová 
(všechny Hubíles), Jaroslava Šubrtová a 
Bohumil Hušák (oba Smržov)
Narodili se
Marián Zobina (Smržov)
Richard Peisker (Hubíles)
Zemřela
Zdeňka Komínková (Smržov) 1925-2016

příspěvku Římskokatolické farnosti 
Číbuz ve výši 50.000,-Kč na opravu 
kostela a 2.000,-Kč na koncert.

• Informovalo o investičních akcích 
realizovaných v posledním období  - 
nákupu techniky na údržbu veřejného 
prostranství ve Smržově, čištění rybníka 
a opravě požární nádržky v Hubílese.

• Projednalo z podnětu spoluobčanů 
kritickou dopravní situaci na křižovatce 
ve Smržově a uložilo si za úkol prověřit 
možnosti zamezení porušování 
rychlosti ve Smržově a v Hubílese, 
kdy občané obce opakovaně vyjadřují 
nespokojenost se stávající situací.

Cvičení pilates

Každé úterý od 18.00 – do 19.00 hodin 
a od 19.00 hod. do 20.00 hodin se koná 
v budově Obecního úřadu ve Smržově 
cvičení pilates. Zájemkyně jsou srdečně 
zvány. 

Měsíc plný svateb  

Již dlouho se neuskutečnilo v Hubílese 
v tak krátkém období tolik svateb. 3. 
září vstoupili do svazku manželského 
Lenka Horčičková a Petr Šimek, 10. září 
Jana Krejčová a Robert Kotala a 1. října 
(po uzávěrce tohoto čísla) je následují 

Sandra Wagnerová a Jan Charvát. Všem 
novomanželům přejeme mnoho štěstí.  

Ing. Jan Machát 
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OBec SkALice
Každý rok v prů-

běhu prázdnin se vždy 
v naší obci konalo 
několik kultur-ních akcí. 
Letos poprvé se vypustil  
z kulturního programu 
fotbalový turnaj – 

Skalické peklo. Posvícení pod Břízkami 
ve Skaličce se uskutečnilo 27. srpna 
2016 a proběhlo v duchu vzpomínkové 
akce ke 150. výročí Prusko-rakouské 
bitvy u Hradce Králové. Jako vždy  
v dopoledních hodinách proběhly soutěže 
pro nejmenší, ve 14:00 hodin tradiční 
fotbálek ženatí proti svobodným. Od 
15:00 hodin započal hlavní program 
–  vzpomínka na Prusko-rakouskou 
válku 1866. Návštěvníci a obdivovatelé 
dobové vojenské techniky mohli  
z blízka vidět výstroj a výzbroj vojáků i 
stanové ležení. Unikátní byla střelba ze 
zbraní. Každý zájemce si mohl vystřelit. Na 
bojišti byly také ke zhlédnutí dva kanóny. 
Velmi zajímavá byla ukázka výcviku 
vojenských koní. Více nebudu prozrazovat, 
neboť podrobnější pojednání si přečtete 

 

Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info
úřední hodiny

PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

OÚ Skalice

Výročí  
ve Skalici

V říjnu, listopadu  
a prosinci slaví svá životní  
jubilea tito spoluobčané
Věra Drobníková, Luboš Janáček, 
Zdeněk Ambrož, Jiří Snášel, Alena 
Potůčková, Marta Drienová, Zdeňka 
Lukášková, Dagmar Antoníčková, 
Marie Kubelková, Jaroslav Škop a 
Vladimír Houser 

v přiložených článcích ve Zpravodaji. 
Za zdařilou akci patří velké poděkování 
pánům Aleši a Pavlu Chvojkovým, 
kteří byli hlavními organizátory bojové 
ukázky. Naše taneční sdružení žen „Sestry 
Chalupovy“ mělo přes prázdninové volno 
5 vystoupení, z toho jedno bylo 3. července 
na mezinárodním hudebním festivalu 
Rock for People na hradeckém letišti. 
Opět zaznamenaly velký úspěch se svým 
vystoupením.

Do konce roku máme naplánovány 
opravy chodníků, doplnění silničních 
obrub ve Skalici, Skaličce a v Číbuzi, 
zastřešení zpevněné plochy před 
Hasičskou zbrojnicí ve Skaličce.  
V současné době se dokončuje projekt 
k Územnímu řízení – Segregace pěší 
dopravy a odvodnění prostoru při sil. 
III/3087 + III/3086. Následně bude 
pokračovat prováděcí projekt pro stavební 
povolení. Ještě v letošním roce proběhne 
nezbytné vykoupení pozemků pro nový 
chodník v Číbuzi – směr hřbitov. 

Naši „obecní pracovníci“ se starají  
o vzhled obce. Někdy není v jejich silách 

vše zvládnout, a proto se obracím na 
Vás, občany, abyste dodržovali hlavně 
u kontejnerů pořádek, dávali do nich to, 
co tam patří. Plastové lahve slisovali, 
papírové krabice složily, plastové 
židle rozlomili a uložili do kontejneru.  
V opačném případě se pak  nemusíme 
divit, že objem kontejnerů nestačí a odpad 
se povaluje vedle nich.  

Firma Marius Pedersen, a.s. nám 
oznámila podzimní termín svozu 
nebezpečného a objemného odpadu. 
1. října 2016 přistaví na obvyklá 
stanoviště velkoobjemové kontej- 
nery a provede svoz nebezpečného 
odpadu.

Milan Karpíšek, starosta

Vážení spoluobčané,
obec Skalice má záměr zpracovat Program rozvoje obce na období několika 

následujících let. Půjde o základní koncepční dokument, který by měl načrtnout 
základní směr, kudy by se naše obec měla vydat tak, aby se v ní žilo všem občanům 
co nejlépe. Program rozvoje obce (PRO) obsahuje dvě základní části – analytickou, 
která obsahuje základní charakteristiky obce, a návrhovou, kde je formulován budoucí 
stav obce, včetně návrhů opatření a aktivit vedoucích ke splnění stanovený cílů.

Snahou vedení obce je zajistit v rámci zpracování PRO co nejširší společenskou 
shodu prostřednictvím zapojení veřejnosti do celého procesu zpracování 
dokumentu. Pokud byste tedy měli zájem se zapojit do tvorby PRO, ať už aktivní 
účastí v pracovní skupině, nebo sdělením dílčích návrhů a připomínek, prosím, 
napište mi na e-mail: proskalice@centrum.cz.

Děkuji předem a těším se na spolupráci s vámi! Pavel Kavalír, 
 zastupitel a koordinátor

programu rozvoje obce

inzeRce

KOUPÍME RODINNÝ DŮM 
neBO cHALUPU
v Černilově a blízkém 
okolí do 15 km
Nabídněte

Markéta 
Pelikánová 

telefon: 
777 828 889
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OBec VýRAVA
Čas snad ubíhá 

zdánlivě rychleji a 
rychleji.  A už tu máme 
podzim a za chvíli 
abychom se začali chystat 
na zimu. Snad k nám bude 

alespoň trochu milosrdná a bude mírná jako 
v pár předchozích letech. Dětem skončily 
prázdniny a už zase svědomitě plní školní 
povinnosti. Všem školákům přejeme  
v novém školním roce hodně úspěchů.

Ze zasedání  
zastupitelstva obce

Na svých zasedáních zastupitelstvo 
obce řešilo kromě běžných záležitostí a 
připravovaných projektů také věci spojené 
s živelní pohromou, která obec postihla.

V srpnu obec obdržela následující do-
tace z rozpočtu Královéhradeckého kraje: 
• 300.000,- Kč z programu 16RGI02-

0071 na realizaci projektu „Řešení 
následků povodně v obci Výrava dne 
28. 5. 2016“.

• 47.000,- Kč z programu 16PD03-0005 
na akci „Zřízení zpevněných ploch pro 
kontejnery na tříděný odpad“. V rámci 
této akce bylo v dubnu letošního roku 
vybudováno 5 zpevněných ploch pro 
kontejnery (4 v obci a 1 v MČ Dolní 
Černilov). Stavbu provedla na základě 
výběrového řízení firma Novostav. 
Celková cena díla činila 162.789,- Kč.

• 35.000,- Kč z programu 16ZPD03 na 
realizaci projektu „Pořízení velko-
objemového kontejneru na bioodpad“. 
Obec dále obdržela od Ministerstva 

zemědělství ČR (MZe) podmíněný příslib 
dotace a souhlas se zadáním akce „Obnova 
vodní nádrže před čp. 53 v obci Výrava“ 

 

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 17:00-19:00
ST 17:00-19:00

OÚ Výrava
z programu MZ 129 290 „Podpora 
opatření na drobných vodních tocích a 
malých vodních nádržích“. Výše dotace je 
stanovena do 80% uznatelných nákladů, 
maximálně 2.000.000,- Kč. Jelikož 
uznatelné náklady byly MZe odsouhlaseny 
do výše max. 2 525.091,- Kč, předpokládá 
se tedy dotace ve výši 2 mil. Kč. Obnova 
vodní nádrže bude realizována po výběru 
dodavatele v období 11/2016 – 6/2017.

Do konce letošního roku bude 
realizována překládka veřejného osvětlení 
na části úseku plánované výstavby VI. etapy 
chodníků. Překládka veřejného osvětlení se 
týká úseku od Komínkových po Maternovi. 
V současné době proběhlo výběrové řízení 
na zhotovitele díla. Zastupitelstvo obce 
na doporučení výběrové komise rozhodlo 
jako zhotovitele díla vybrat společnost 
ERMO spol. s r. o., Hradec Králové  
z důvodu nejnižší nabídkové ceny.

V období září – listopad letošního roku 
společnost Povodí Labe, s. p. provede 
prostřednictvím dodavatele pročištění a 
opravu Libníkovického potoku v úseku 
od Hlavsových (most silnice II/299) po 
mostek za obecním úřadem.

V oblasti sociálních věcí ZO schválilo 
dodatek ke smlouvě o poskytnutí příspěvku 
na zajištění pečovatelské služby s Farní 
charitou Třebechovice p. O.. Uzavřením 
dodatku dochází k navýšení příspěvku 
obce na platbu klienta za poskytnutou 
pečovatelskou službu ze stávajících 
100,- Kč/hod. na 120,- Kč/hod. služby. 
Zastupitelstvo obce rovněž schválilo 
poskytnutí finančního příspěvku  ve výši 
10.000,- Kč Oblastní charitě Červený 
Kostelec na péči v Hospici Anežky České 
a v Mobilním hospici Červený Kostelec.

V souvislosti s rozšířením míst pro 

Podrobnější 
informace 
z činnosti 
obce 
naleznete 
na www.
vyrava.cz

Výročí ve Výravě
V říjnu svá jubilea slaví tito 
spoluobčané
Olga Kopecká, Marta Konečná a Marie 
Králiková

Narodila se

Lea Kolbabová

Zemřeli

Milada Dvořáková, Ludmila Konečná 
a Josef Přibyl

Obec Výrava oznamuje
ukončení veřejné sbírky

na pomoc občanům obce Výrava 
postiženým záplavami dne 28. 5. 2016 

a na obnovu těmito záplavami 
poškozeného majetku obce Výrava

ke dni 30. 9. 2016

v souladu se zák. č. 117/2001 Sb., osvědčené 
Krajským úřadem Královéhradeckého kraje  
(č. j. KUKHK-19806/VZ/2016-2) s účinností  

od 4. 6. 2016 na dobu neurčitou

VŠEM DÁRCŮM, KTEŘÍ PŘISPĚLI, 
DĚKUJEME

inzeRce

uložení odpadů žádáme občany, aby  
v okolí kontejnerů udržovali pořádek a 
do kontejnerů ukládali výhradně takový 
odpad, který do příslušného kontejneru 
patří. Děkujeme. Jana Medková
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P r á z d n i n o v é 
měsíce jsou za námi 
a život se vrátil do 
školy v plné síle.  
V tomto školním 

roce přivítaly paní učitelky z MŠ 31 
nových dětí a do školních lavic poprvé 
usedlo 37 prvňáčků. Věříme, že se všem 
bude ve škole líbit a že se podaří i tento 
školní rok zpestřit celou řadou akcí,  
o kterých se určitě dočtete v nějakém  
z příštích čísel Zpravodaje.

O prázdninách byly děti nahrazeny 
řemeslníky. V souladu s připraveným 
harmonogramem se podařila celková 
rekonstrukce podlahy v 5. třídě MŠ. 
Tímto děkuji obci Černilov za realizaci 
a součinnost v jednotlivých etapách 
opravy.

Úspěšně proběhla i modernizace 
vybavení vybraných tříd a školních 
prostor. Velké očekávání vzbuzuje 
plánovaná rekonstrukce zázemí naší 
tělocvičny. Proběhne s ohledem na výuku 
již v průběhu tohoto školního roku.  
Z dosud nevyužívaných přilehlých prostor 
vznikne šatna se sociálním zařízením, což 
zlepší podmínky nejen našim žákům, ale i 
veřejnosti a klubům, které využívají naši 
tělocvičnu v odpoledních hodinách. 

Možnosti vzdělávání žáků 
i pedagogického sboru podpoří  
v následujících dvou letech Operační 
program pro vývoj a vzdělávání. Část 
dotačních prostředků využijeme na 
financování školního speciálního 
pedagoga s letitou praxí školního 
psychologa. V konzultačních hodinách 
bude k dispozici nejen žákům a 
pedagogům, ale i rodičům. 

Další podporou školních aktivit jsou 
získané granty Královéhradeckého kraje 
zaměřené na prevenci rizikového chování 
dětí, Lego robotiku a včelařský kroužek. 

Mgr. David Kubíček

Projektový den – karel iV.

Všichni jistě dobře víte, že si v tomto 
roce připomínáme 700. výročí narození 
Karla IV. Ani žáci naší školy nezůstali 
stranou dění okolo tohoto panovníka. 

24. června totiž děti 5. – 8. ročníku 
prožily Karlovu dobu v rámci projektového 
dne. Nejprve zhlédly kulturní pořad – 
velmi pěkně sestavený, na jehož konci 
mohli jako členové parlamentu hlasovat o 
možnosti státního svátku na počest Karla 
IV. (téměř všichni byli pro).

Děti už dopředu věděly, jaké úkoly 
budou během dne plnit, rozdělily si je 
mezi sebou do skupin a mohly se na ně 
připravit. Své práce prezentovaly na 
výstavce ve spojovací chodbě školy. 
Takovou třešničkou projektového dne 
byla dramatizace korunovace Karla IV. a 
jeho ženy Blanky z Valois. Tohoto úkolu 
se nejlépe zhostila skupina žáků ze 6. třídy 
– jejich podání bylo velmi autentické !!!

Velmi zajímavé byly také dopisy, které 
naši žáci adresovali Karlu IV.

Po vyhodnocení všech aktivit 
je pořadí tříd následující:

1. místo:  6. třída   -   183 bodů
2. místo:  7. třída   -   175 bodů
3. místo:  5. B        -   156 bodů
4. místo:  8. třída   -   151 bodů
5. místo:  5.A         -   141 bodů
Doufám, že si děti den užily a hlavně 

získaly nové informace a zážitky.    
Mgr. J. Hofmanová, Mgr. K. Blatníková

školní tábor

Jako již tradičně v červenci, i letos jsme 
se sešli na Školním sportovním táboře.

Letos se ho zúčastnily děti, které to 
s námi táhnou již po několikáté, a také 
nováčci. Vytvořila se opět bezva parta, 
kde si všichni pomáhali, hlavně ti starší 
mladším kamarádům. Veškeré soutěže, 
hry a výlety zvládli všichni na jedničku . 
Měli jsme velké štěstí, neboť již čtvrtý rok 
v řadě vyšlo na výbornou i počasí, které 
nás provázelo při všech našich aktivitách.

Celý týden utekl jako voda. V pátek 
po výborném obědě proběhlo vyhlášení 
sportovního víceboje. Všechny děti dostaly 
za své snažení a úžasné výkony odměny. 

Nastalo velké loučení a nám nezbývá 
nic jiného, než se těšit zase na příští léto. 

Mgr. Naďa Suntychová

ZákLADní škOLA ČeRniLOV
 

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova: 603 582 818
Druhá budova: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 

http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

Zš A Mš Černilov
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nesytá 2016

I letos, stejně jako spoustu minulých let, 
se mnoho dětí z Černilova sešlo v srpnu na 
táboře Nesytá. Většina tam nebyla poprvé, 
ale našly se mezi námi i úplně nové tváře.

Celý tábor nás provázely známé 
postavy z příběhu Hledá se Nemo. Děti 
spolu s Dory a Marlinem překonaly 
spoustu překážek, splnily spoustu úkolů a 
nakonec se s Nemem šťastně setkaly. 

Velkým hitem letošního tábora byly 
nové Nesytské peníze, které mohly děti 
získávat během celého tábora. Za ně si pak 
mohly u baru na bazénové párty dopřát 
popcorn či nějaký drink. Zbytek peněz 
mohli využít v závěrečné táborové dražbě. 
K radosti rodičů odjížděly děti domů s 
Nemem, rozměrnou Dory, s namalovaným 
akváriem, ale i se zubním kartáčkem 
vedoucího Pepy, milovaným hrníčkem 
Móni nebo s propoceným tričkem sporťáka 
Nosáče. 

A jako každý rok, tábor jednoho dne 
skončil, my si zabalili své kufry, uronili pár 
slz, olíbali půlku tábora a slíbili si, že ZA 
ROK ZASE… Mgr. Lenka Javůrková

ZOO  StěŽeRY

Už po čtrnácti dnech jsme vyrazili na 
první exkurzi letošního školního roku. V 
ZOO nás přivítali velcí ukřičení papoušci 
a lemuři, které známe z kreslené pohádky 
Madagaskar, mávali na nás pruhovanými 
ocásky. Překvapilo nás, co tu mají druhů 
zvířat, nejen domácích – kozy, králíky, 
poníky, osly, ovce, ale také mnoho 
exotických, jako třeba lamy, velbloudy, 
antilopy, zebry, pumu, klokana, krokodýla 
a další. Dozvěděli jsme se spoustu nového. 
Třeba, že velbloud nesmrdí, ale voní, čím 
se rys liší od kočky domácí nebo proč lamy 
nekoušou a spoustu dalších zajímavostí. 
Také nás paní majitelka pozvala do své 
soukromé zahrady, kde nás pozdravil opičák 
Kuba, starý rys, dva nosálové a doslova 
jsme si osahali obrovské suchozemské 

želvy. Dvě hodiny ve stěžerské ZOO utekly 
jako voda a my už jsme se vraceli do školy 
plní zážitků a nových znalostí.

1. A, 1. B, 3. B 

Poděkování

A jsou zase za námi! Letní prázdniny, 
dovolené! Většina z nás určitě řešila 
hlídání školou či školkou povinných dětí 
během dvou měsíců letních prázdnin. 
I my jsme tak činili, a to snad půl roku 
dopředu! Jedno bylo jisté, syn po loňských 
a předloňských zkušenostech s určitostí 
chtěl jak na školní příměstský tábor, tak 
na Nesytu, které „vládnou“ paní učitelky 
z naší černilovské školy. A tak bych ráda 
poděkovala nejen čtyřem učitelkám, ale 
všem těm, kteří se starali o skvělý průběh 
obou táborů. Nerada bych zapomněla na 
kohokoliv, proto vám všem, kdo trávíte čas 
přípravou táborů, z celého srdce děkuji!!! 
Syn vyprávěl a vyprávěl, přál si, aby 
příměstský tábor neskončil, aby na Nesytu 
mohl jet příští rok znovu a hlavně, aby 
zase zažil tolik zábavy a sportování, her a 
srandy. Letošní Nesytá byla ještě úžasnější, 
jelikož mohl Patrik užívat své volné chvíle 

s nejlepším kamarádem Míšou. Je úžasné 
poslouchat zážitky, je krásné pozorovat 
děti, jak se najednou obejdou bez rodičů, 
bez telefonů, tabletů, počítačů a nevím 
čeho elektronického. Najednou se smějí, 
skvěle baví i sami mezi sebou a vystačí 
si s „hračkami“ za pár korun. Tím mám 
namysli cokoliv jiného než je elektronika. 
Vzpomínám hry našeho dětství, mládí a 
říkám si, zda by dnešním dětem nepřišly 
trapné. 

Možná ano, pokud je sami nevyzkouší. 
Vše se dá upravit tak, aby to zaujalo 
i dnešní mládež. A paní učitelky na 
příměstském táboře i všichni na Nesytě to 
zvládli dokonale! Co mě těší nejvíc je to, že 
si děti umí hrát v přírodě a také si pomáhat 
a kamarádit se mezi sebou. Ať jsou to 
holky, kluci, ať je jim 7 nebo 12, umí se 
bavit a držet spolu, navázat nová přátelství 
a to není v dnešní době málo! Prázdniny 
jsou od toho, aby se užívaly a já za své děti 
musím říct, že si je užily náramně. 

Ještě jednou děkuji všem, kdo se 
starají o volný čas našich dětí a přeji všem 
školákům co nejlepší vykročení do nového 
školního roku. S přáním příjemného babího 
léta Kateřina Ježková
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Základní a mateřská škola Librantice
 

Librantice 119
503 46 Třebechovice pod Orebem
tel.: 773 585 677
zslibrantice@seznam.cz
mslibrantice@seznam.cz 

http://www.zslibrantice.cz
http://www.mslibrantice.cz

Zš a Mš Librantice
nový školní rok 2016/17    

Librantice se poslední prázdninovou 
sobotu proměnily v Rio de Janeiro. Děti 
se letos rozloučily s prázdninami v podobě 
menších olympijských her a mohly si 
vyzkoušet různé sportovní disciplíny na 
více jak deseti stanovištích. Věřím, že si 
děti letošní  prázdniny užily, a stejně tak se 
už těšily i do školy.

Prvního září jsme v Libranticích přivítali 
15 prvnáčků. Letos se budou poprvé 
vyučovat samostatně v další třídě. V tomto 
školním roce se tedy ve třech třídách učí 
již 58 žáků. Každý den mají děti možnost 
po výuce navštěvovat různé zájmové 
kroužky a objevit v sobě kus hudebního, 
uměleckého či sportovního talentu. Letos 
se opět na vedení kroužků budou podílet i 
externí učitelé z Domů dětí a mládeže v HK 

a ZŠ Černilov. Všechny kroužky probíhají 
v rámci školní družiny v budově školy, což 
ocení jistě hlavně  rodiče. 

Všem dětem i rodičům přeji úspěšný a 
radostný školní rok!

Mgr. Pavel Kubíček

Činnosti školní družiny při 
Zš Librantice    

Po prázdninách jsme se zase všichni 
ve zdraví sešli ve školní družině při 
Základní škole v Libranticích. Máme 
před sebou spoustu akcí, na které se 
všichni těšíme. V průběhu září  proběhne 
malování na chodníku a cyklozávodění.  
V říjnu navštívíme sokolníky na  Tanaborku, 
ozdobíme školu vyřezávanými dýněmi a 
oslavíme Halloween družinovou party. V 
listopadu si procvičíme trpělivost ve hře 
Člověče, nezlob se! a vypustíme draky 
na kopci u Lipek. V prosinci uspořádáme 
čertovskou diskotéku na počest pekelných 
radovánek a Vánoce přivítáme pečením 
cukroví a zdobením stromku pro zvířátka 
na Lipkách. Plánů máme hodně a teď 
už nám nezbývá nic jiného,než se na 
jednotlivé akce těšit. V. Samková

inzeRce
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Kostelecké Horky – Semináře pro 
veřejnost zaměřené na seznámení  
s Montessori pedagogikou nebo s výukou 
matematiky podle profesora Hejného, 
školení pro pedagogy, či setkání a kolokvia 
ředitelů základních a mateřských škol. 
Tyto a další aktivity přispějí k naplnění 
potřeb společné strategie vzdělávání  
v regionu. Jako první kroky je do konce 
roku uspořádá realizační tým Místního 
akčního plánu vzdělávání (MAP) na 
Kostelecku, Třebechovicku a Černilovsku.

„V dvouletém projektu ale nejde jen 
o rozšiřování povědomí všech, kteří mají 
ke vzdělávání, co říct,“ řekl Petr Kulíšek, 
manažer projektového týmu z NAD 
ORLICÍ o.p.s. „Záměrem ministerstva 
školství je především nastavení efektivní 
komunikace a spolupráce škol, rodičů i 
dětí a také společné plánování investic ve 
školství v našem regionu.“ 

Mezi 24 zapojenými školami jsou školy 
v Libranticích a Černilově. David Kubíček 
se podílí na vzniku strategie a zasedá 
v Řídicím výboru MAP a zástupkyně 
Daniela Jezdinská je členkou pracovních 
skupin zabývajících se úspěchem pro 
každého žáka a vztahem mezi školami 
a jejich zřizovateli, stejně jako tajemník 
Černilova Vojtěch Šůstek. 

„Základní kámen MAP jsme položili 
v červnu, kdy zástupci pedagogů, 
ředitelů, starostů, odborníků a veřejnosti 
zformulovali první vizi vzdělávání v našem 
regionu do roku 2023,“ dodal Kulíšek.

Naše vize

Vzdělávání v regionu se rozvíjí  
v tvůrčím, moderním a podnětném 
prostředí a zázemí a v atmosféře důvěry 
a spolupráce aktivních pedagogů s rodiči, 
v otevřených školách spolupracujících 
s komunitami a v respektující interakci 
s dětmi a žáky posilující jejich aktivní 
vnímání života a rozvoj jejich osobností. 
Vyrůstající generace všestranně připravují 
pro život kompetentní a inspirující 
pedagogové a rodiny tak, aby každý 
získával nové znalosti, schopnosti a 
postoje a uměl využívat příležitosti ve stále 
se měnící společnosti.

„Také bylo stanoveno pět prioritních 
oblastí, které chceme dlouhodobě rozvíjet a 
dál je se všemi diskutovat a naplňovat. Jsou 
jimi: 1. Komunikativní a spolupracující 
prostředí pro vzdělávání; 2. Individualizace 
vzdělávání; 3. Kvalitní vzdělávání 
otevřené změnám a odpovídající době;   
4. Kompetence školy a osobnost učitele;  
5. Prostředí a atmosféra školy.“ 

naše škola - tO je škola!

inzeRce

Po první etapě sbírání informací hlavně 
od vedení škol, se projektový tým nyní 
více zaměří na zjišťování potřeb a názory 
dětí a žáků, jejich rodičů a pedagogů. 
„Vyzýváme ty, kteří se chtějí zapojit do 
diskuze nad podobou vzdělávání v našem 
regionu, aby nás kontaktovali. A širokou 
veřejnost zveme na listopadové semináře,“ 
uzavřel Petr Kulíšek. 

Akce pro veřejnost 

•	 3.	listopadu	-	Co	dětem	pomůže,	aby	
byly	 šťastné?	Seminář o Montessori 
pedagogice (zaměřeno na děti do  
6 let), 8:00 - 12:00 v MŠ Borohrádek 

•	 15. listopadu – Matematika podle 
metody prof. Hejného, 17:30-19:00 
ZŠ Gutha Jarkovského, Kostelec n/Orl.

• Semináře jsou zdarma, registrujte se 
na anezka.pavlisova@nadorlici.cz.

Jana Fajfrová
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520 let od první písemné zmínky o Libranticích

V roce 1496 prodala Johanka z Březovic 
své panství s městem Třebechovicemi a 11 
okolními obcemi Mikuláši Trčkovi ml.  
z Lípy. Mezi těmito obcemi byly i 
Librantice. Protože nevíme, kdy byla 
obec založena, tak jsme se rozhodli trochu 
oslavit tuto první písemnou zmínku. 

Oslavy byly zahájeny v sobotu 25. 
června fotbalovým turnajem na místním 
hřišti a od 13.00 probíhaly v areálu místní 
školy. Přítomné přivítala paní starostka a 
seznámila nás s historií obce a programem 
oslav. Pozdravit přišla všechny také 
Johanka z Březovic s doprovodem svých 
dvorních dam. Ve svém projevu ocenila, 
že od jejích dob vyrostla obec do krásy a 
předala p. starostce minci pro štěstí. 

Jako první se v programu představily 
děti MŠ svým vystoupením o polámaném 
mravenečkovi a následné vystoupení 
žáků ZŠ bylo také odměněno velkým 
potleskem. Krásným vystoupením Sester 
Chalupových ze Skalice jsme se přenesli 

do časů minulých a Mužoreti ARTrosa  
z Hořic roztleskali všechny přítomné. 
Svým vystoupením nás potěšily místní 
mažoretky a pak už nastoupil klub 
DŮVTIP. Stal se velkým překvapením. 
Osm mladých aktivních důchodkyň 
zapojilo do svého vystoupení na píseň 
Poupata od Michala Davida své dospělé 
děti i vnoučata. Poté jsme ještě mohli 
vidět likvidaci požáru malými hasiči a tím 
oficiální program končil. 

Během celého odpoledne byla ve 
školní tělocvičně ke zhlédnutí výstava 
fotografií „Jak šel čas“. Na 24 panelech 
se promítl ve fotografiích život v obci. Na 
prvním panelu jsme si mohli prohlédnout 
např. kopii zápisu kupní smlouvy  
z r. 1496, rodokmen rodu Trčků z Lípy a 
grafy s vývojem počtu obyvatel a domů do 
současnosti. Následovaly fotografie: SDH 
od r. 1882 po dnešní malé hasiče, z akcí 
sportovních i kulturních, mapující vývoj 
zemědělské výroby, školství i rozvoj obce. 

Ke shlédnutí byla projekce starých filmů 
a fotografií, kroniky obce i Mysliveckého 
sdružení Habřina Librantice, kopie 
staré domovní knihy, seznamů usedlostí 
apod. Zároveň probíhal v areálu HNG 
CZECH den otevřených dveří s ukázkou 
zemědělské techniky a zájemci se mohli 
po obci provézt dvěma kočáry s koňmi. K 
tanci a poslechu zahrál p. Zdeněk Šupík. 
Také o žaludky přítomných bylo díky 
ochotné obsluze dobře postaráno. 

Velký dík patří p. Václavu Horákovi, 
který zapůjčil fotografie z archívu svého 
otce a p. Martinu Karešovi, s jehož 
svolením byly použity seznamy usedlostí, 
rodokmen rodu Trčků a další informace. 
Děkujeme všem, kteří se na průběhu 
oslav podíleli jako pořadatelé, účinkující 
a také návštěvníkům. Velký dík patří také 
firmě Jordi‘s chocolate Hradec Králové, 
která pro návštěvníky vyrobila výborné 
čokolády s obrázkem naší školy.

Milada Bortlíková

inzeRce
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Pohádkový rybník ve Výravě
Letos připadla tradiční akce pro děti 

„Pohádkový rybník“ na sobotu 3. září.   
A jako každoročně, tak i letos, vše proběhlo 
v režii paní Jany Hojné a jejich stálých 
dobrovolníků. Počasí se také vydařilo, 
bylo nádherné. Plnit úkoly u pohádkových 
bytostí a obejít si pohádkový rybník 
dorazila spousta dětí, a to jak místních, tak 
i ze širšího okolí. Některé bytosti či plnění 
úkolů byly letos pro děti překvapením. 
Po absolvování celé trasy se závěrečným 
převozem motorovým člunem přes rybník 
obdržely děti pamětní list a ještě měly 

možnost absolvovat různé zábavní atrakce, 
jako byl kolotoč, střelba, jízda na poníkovi, 
malování na obličej a další. Také mohly 
mlsat cukrovou vatu.  O další občerstvení 
se vzorně starala skupina „lidojedů“. 
Celý program zpestřilo vystoupení děvčat  

Posvíceňská zábava v Lejšovce

Tak jako každý rok se v Lejšovce 
slavilo poslední víkend v srpnu posvícení. 
Počasí bylo perfektní. Celý den svítilo 
krásně sluníčko a odpolední teplota 30 
stupňů slibovala příjemný, teplý večer pro 
venkovní zábavu. K tanci a poslechu nám 
hrála  country kapela Kon&takt. 

O kulturní vložku se postarali lejšovské 
cvičenky a cvičenci. Žízeň byla veliká a  
k zahnání hladu se pekly pochoutky na 
grilu. Několik sousedek přineslo i vynikající 
domácí pouťové koláče. Jediný problém, 
který se objevil, byl nedostatek míst k se-
zení, protože přišlo hodně lidí.  Pořadatelé 
museli rychle dovézt další stoly a židle. 

Úderem sedmé hodiny spustila 
kapela svůj repertoár a všichni se 

těšili na avizované vystoupení. V půl 
deváté  napochodovalo 8 cvičenců ve 
spartakiádních úborech. Vystoupili  mladší 
žákyně, starší žáci, dorostenky a ženy i 
muži. Svoji společnou skladbu nacvičili 
na skladbu Gangnam style. Úspěch byl 
veliký. Všichni podali maximální výkon a 
diváci se báječně pobavili.  O další zábavu 
se už starala hudební kapela, která hrála až 
do půlnoci. Ukázalo se, že zvládnou nejen 
country, ale třeba i Kabáty. Všichni, kteří se 
sešli, si užili krásný večer.

 Lejšovka je malá obec a je fajn ,že tu 
jsou lidé, kteří nesedí doma a jsou ochotni   

udělat něco pro ostatní a hlavně si 
udělat srandu sami ze sebe. A vo to de.

Petr Bušta

Sportovní dětský den  
v Libřicích

V neděli 4.9.2016 v odpoledních 
hodinách se konal na fotbalovém hřišti 
tradiční  dětský sportovní den.

V jedenácti disciplínách soutěžilo 
témeř 40 malých sportovců. Některé 
soutěže byly zkouškou zdatnosti a jiné 
zas zkouškou trpělivosti. Soutěžilo se  
například v chůzi po kladině, probíhání 
branek s míčkem, chytání rybiček, střelbě 
ze vzduchovky, v kriketu, lukostřelbě…

Všechny děti, od nejmenších i po ty 
školou povinné, podaly skvělé výkony a 
byly moc šikovné, a proto po úspěšném 
absolvování všech disciplín obdržely 
dárečky a na doplnění energie klobásu a 
limču.

Počasí nám přálo, všichni soutěžící 
i dospělácký doprovod z řad rodičů i 
prarodičů si soutěžní slunečné odpoledne 
užili.

Přejeme všem školákům hodně 
úspěchů v letošním školním roce a 
budeme se na všechny   těšit příští rok.

Za OÚ Libřice Jiří Plhal

z černilovské taneční skupiny CREATO. 
Své umění ukázali i naši malí hasiči. 
Všichni si jistě celou akci užili. Vřelý dík 
proto patří celému realizačnímu týmu.

Jana Medková
Foto: Pavel Vejman
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Válka 1866 ve Skaličce
Dne 27. srpna se konalo ve Skaličce 

tradiční posvícení. Tentokrát jsme využili 
toho, že letos uplynulo 150 let od Prusko 
– rakouské války, jejíž rozhodující bitva 
se konala nedaleko od nás, blízko obce 
Chlum. Už v pátek se v naší obci za hřištěm 
u potoka objevily první stany, což přilákalo 
první zvědavce.

V sobotu přibývaly další stany a 
najednou jsme měli ve Skaličce vojenské 
ležení asi 20 stanů. Během dne si lidé 
prohlíželi tábor včetně výzbroje a výstroje 
a děti především zajímalo vaření v kotli. 

Vlastní akce začala v 15.00 hodin, a to 
možností střelby z rakouské ládovací pušky 
a pistole a z pruské jehlové pušky. Střelbu 
si vyzkoušeli děti i dospělí a původně 
plánovaná hodina se prodloužila na dvě. 
Zároveň si všichni mohli prohlédnout i 
dva kanóny. V 17.00 hodin  jsme viděli 
ukázku výcviku koní – obraty vpravo, 
vlevo, čelem zad a následně útok šavlí 
proti nepříteli (nepřátelé představovaly 
zralé melouny, ale také hlávky zelí, do 
kterých se střílelo). U koní bylo vidět, že 
dva jsou už starší mazáci a dva ještě mladí. 
6. prapor polních myslivců z Náchoda 
předvedl výcvik lehké pěchoty, včetně 
bodákového útoku, ale jednomu myslivci 
se jeden bodák ohnul a tak měl po útočení. 
Potom následovala bojová ukázka ústupu 
rakouské armády z bojiště na Chlumu. 
Prusové postupně vytlačovali rakouskou 
armádu, která se na ústupu bránila, včetně 
použití dělostřelectva a jízdy.

Pan Chvojka, bývalý vedoucí 

vojenského muzea na Chlumu, si připravil 
krátké povídání, které přečetl a tady je: 

Vážení spoluobčané, hosté a členové 
vojenských historických jednotek. 
Obec Skalice se rozhodla u příležitosti 
150. výročí bitvy u Hradce Králové a 
při příležitosti posvícení ve Skaličce, 
uspořádat vzpomínkovou akci s bitevní 

ukázkou na toto období. Jedna z našich 
obcí byla účastna poválečného dění. Po 
bitvě 3. července v roce 1866 byl totiž ve 
škole v Číbuzi zřízen lazaret, ve kterém 
se léčilo deset lehce raněných rakouských 
vojáků, kterým 5. července pruská hlídka 
odebrala zbraně a 7. července se ubytovala 
posádka dvaceti pruských vojáků v číbuzké 
faře. Následně prováděli hlídky a kontroly 
v okolí.

Bitva u Hradce Králové byla doposud 
největší bitvou v dějinách na našem 
území a druhou největší v 19. století  
v Evropě. Účastnilo se jí celkem 435 000 
vojáků. Síly obou armád byly prakticky 
vyrovnané. V dopoledních hodinách 
měla  převahu rakouská armáda, ale po 
hrubých taktických chybách byla nakonec 
poražena. Po bitvě zůstalo na rakouské 
straně 12 978 mrtvých,  22 170 raněných  a 
zajatých vojáků a 5 271 mrtvých koní. Na 
saské straně 426 mrtvých a 940 raněných 
vojáků. Prusové měli 2 213 mrtvých, 6 959 
raněných vojáků a 939 mrtvých koní.

Na bojišti zůstalo celkem okolo 15 600 
mrtvých, 30 000 raněných a zajatých vojáků 
a 6 210 mrtvých koní. Válka skončila 26. 
července podepsáním příměří v Mikulově 
a 23. srpna byla v Praze podepsána 
mírová smlouva. Výsledek války měl 
rozhodující vliv na dějiny Evropy. Posílené 
a sjednocené Německo v letech 1870 a 
1871 porazilo Francii a následně vznikla 
I. Velkoněmecká říše pod vládou císaře 
Viléma I. To vedlo k rozpínavosti Německa 
a přímým následkem byla I. světová válka 
a o dvě desetiletí později i II. světová válka.

Pak  byla přehlídka jednotek. Představila 
se každá, jednak tím, co by představovala 
v historii, a jednak v současnosti. Přijely: 
Spolek přátel vojenské historie - 6. prapor 

myslivců z Náchoda, 13. G. I. R., 1.Garde 
Regiment zu Fuss, 7 Kompagnie (Garda 
města Hradce Králové,z.s.),Kavalerie 
Hradec Králové,o.s.,KVH Dobruška,z.s., 
Klub vojenské historie – Josefov z.s. 
Některé z nich se podílejí na natáčení 
historických filmů. Nakonec se vojska 
seřadila do průvodu a šla vesnicí. Postupně 
se přidávaly i jejich ženské protějšky  
v dobových šatech a zapojovali se i místní 
občané.

Jelikož se akce na posvícení protínaly, 
nesmíme zapomenou ani na ty tradiční. 
V sobotu se v dopoledních hodinách 
uskutečnila hasičská soutěž pro děti. A ty 
dopadly takto:

Děvčata měla tato umístění – mladší 1. 
Barbora Machová, 2. Zuzana Gažáková, 3 
Kateřina Ceralová, 4. Sofie Jarkovská. Starší 
1. Charlotte Hosszú, 2. Tereza Klimešová, 
3. Nikola Šimková a 4. Hana Zýková.

A hoši dopadli takto: Mladší 1. Jakub 
Havlík, 2. Jonatan Světlík, 3. Miloslav 
Kušina. A starší 1. Pavel Pikola, 2. Ondřej 
Havlík, 3. Jan Zýka, 4. Milan Jarkovský, 5. 
Patrik Pikola, 6. Sebastian Světlík a 7. Jan 
Kyncl.

Tradiční fotbalové derby – Memoriál 
Arnošta Driena mezi ženatými a 
svobodnými skončilo vítězstvím 6:3 těch 
zkušenějších. Večer přijela hudební skupina 
Hektor, hrálo se a tancovalo až do ranních 
hodin.

Po celý den bylo krásné slunečné 
počasí a vše se podařilo. Velké poděkování 
patří obci Skalice, rodině Chvojkových 
z Číbuze za zorganizování vzpomínkové 
akce, sponzorům, hasičům i občanům a 
všem, kteří neváhají přiložit ruku k dílu.

Zdeňka Klimešová za velké 
spolupráce  pana Aleše Chvojky 
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Oprava střechy kostela sv. štěpána
Mnozí z občanů Černilova, návštěvníci 

hřbitova i ti, kteří pravidelně navštěvují 
bohoslužby v katolickém kostele sv. 
Štěpána, si všimli, že kostel má novou 
střechu. Mimo to byl také instalován nový 
hromosvod a natřena věž.

Celá tato akce trvala něco málo přes 
měsíc. Začátkem srpna byla shozena 
stará krytina složená z několika druhů 
„bobrovek“, odstraněny latě a opraveny 
krovy. Část krovů musela být vyměněna a 
nad zákristií byl krov v tak špatném stavu, 
že musel být vyměněn kompletně. Nová 
krytina kostela je provedena z betonových 
tašek Bramac Reviva. Pokrývačské 
a tesařské práce provedla firma B+L 
Střechy z Černilova. Natřená věž je práce 
zaměstnanců firmy Beran a synové.

Při pohledu do historie kostela 
zjistíme, že se od postavení kostela střecha 
opravovala mnohokrát. Jednalo se však jen 
o krytinu. Pominu-li dobu před vyhořením 
kostela v roce 1880, tak v minulém století 
to bylo v roce 1928, 1929 a 1964. Vždy to 
bylo po nějaké přírodní katastrofě v podobě 
bouří a vichřice. Krov, který byl opravován 
a měněn, tedy pamatoval konec 19. století. 

Tato oprava by nebyla myslitelná bez dotace a 
přispění dárců, kteří věnovali finanční částku a kterým 
je nutno poděkovat. Pro ty, kteří chtějí finančně 
podpořit toto dílo, mohou tak stále učinit na účet 
farnosti 1082715329/0800 a do zprávy pro příjemce 
uvézt: dar na opravu střechy. S konečným vyúčtováním 
vás seznámím v některém z příštích čísel. „J“

inzeRce
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třetí ročník Memoriálu Hýni Horáka
V sobotu 18.6.2016 jsme se již po čtvrté 

setkali ve sportovním areálu v Černilově, 
kde pořádal FK Černilov další ročník 
vzpomínkového fotbalového turnaje pro 
mladší žáky. Na hlavním hřišti se sešlo deset 
týmů. Těchto deset týmů zápasilo po celý 
den o putovní pohár a spoustu dalších cen. 
Hrálo se nejspravedlivějším způsobem, a 
to každý s každým, to znamená,  že každý 
tým za celý den odehrál 9 utkání po 15 
minutách, tj. 135 minut. V polovině turnaje, 
v čase oběda, přišly na řadu dovednostní 
soutěže hráčů jednotlivých týmů a 
zároveň jejich vzorů - trenérů. Každý tým 
nominoval své zástupce, kteří soutěžili o 
titul nejlepšího dribléra a o titul nejlepší 
vedení míče. Všichni soutěžící  předvedli 
vynikající výkony. Po dovednostních  
soutěžích nás všechny potěšily dívky  
z černilovského aerobiku CREATO, které 
všem zúčastněným předvedly velmi pestrý, 
choreograficky zajímavý program.

Nejlepší hráči každého týmu:

Nejlepším střelcem turnaje se stal 
Vojtěch Brychta z týmu FC Nový HK  
s 10 brankami. Jelikož se našeho turnaje 
tradičně účastní také dívky, které mají 
velmi obtížnou pozici mezi chlapci, 
rozhodli jsme se letos vyhlásit také cenu 
pro nejlepší střelkyni turnaje, kterou se 
stala se 3 brankami Tereza Janoušková  
z týmu TJ Sokol Třebeš dívky. Cenu pro 
nejlepšího brankaře získal již po čtvrté za 
sebou černilovský Jirka Strnad.

V driblingu hráčů uspěli:

Nejlepší vedení míče předvedli:

V driblingu trenérů uspěli:

Nejlepší vedení míče předvedli:

Celý den se o celkové prvenství, tak 
jako minulý rok, praly dva týmy, domácí 
FK Černilov a FC Nový HK. Nakonec byl 
šťastnějším týmem FC Nový HK, který 
získal stejný počet bodů jako domácí 
tým, ale měl o 3 góly lepší celkové skóre. 
Všem hráčům a hráčkám ještě jednou  
gratulujeme k dosaženému umístění.

Vedení turnaje Memoriálu Hýni 
Horáka se letos rozhodlo také pomoci 
postiženým ve Výravě, kde na konci 
května změnila mnoha rodinám život 
blesková povodeň. Po konzultaci  
s vedením obce Výrava směřovala pomoc 
ve výši 10.000 Kč manželům Jurčíkovým.

Celá tato akce by se nemohla uskutečnit 
bez pomoci mnoha dobrovolníků a hlavně 
sponzorů: 

Advokátní kancelář 
K A L C S O / V E S E C K Á /
KROPÁČOVÁ KALCSOVÁ, 
Aleš Fibír, Aleš Pražák, AXIS 
a. s., BETONOV,  B+L střechy 
- Petr Ličman a Zdeněk Brož, 
CANTO, Cukrárna a kavárna 
Černilov, COLAS CZ, a. 
s., Česká spořitelna a. s., 
Česká průmyslová zdravotní 
pojišťovna, Daniel Zumr – 
truhlářství, Dáša Lovasová, 
David Horák, Doktor Důlek s. 

Hráč Tým Výkon

1. Lucie Landová TJ Sokol Třebeš dívky 73 panenek

2. Vojtěch Brychta FC Nový  HK 68 panenek

3. Michal Palma FK Černilov 61 panenek

Tým Nejlepší	hráč

FC Nový HK Benjamin Andrýs

FK Černilov Martin Chudý

FK Jaroměř Tomáš Hepnar

Polonia Stal Swidnica Viktor Urbaniak

SK Solnice Ladislav Pospíšil

TJ Baník Vamberk Tomáš Válek

TJ Červený Kostelec Ondra Lukáš

TJ Sokol Malšova Lhota Matyáš Holý

TJ Sokol Třebeš Jan Jursík

TJ Sokol Třebeš dívky Lucie Havlíčková

Konečná tabulka:

Poř. Tým

1. FC Nový HK

2. FK Černilov

3. TJ Červený Kostelec

4. Polonia Stal Swidnica 

5. TJ Sokol Třebeš

6. FK Jaroměř

7. TJ Baník Vamberk

8. TJ Sokol Třebeš dívky

9. TJ Sokol Malšova Lhota

10. SK Solnice

Hráč Tým Výkon

1. Tomas Krejza FK Černilov 18:09 s

2. Kateřina Kratochvílová SK Solnice 19:25 s

3. Richard Hrnčíř TJ Sokol Třebeš 21:19 s

Trenér Tým Výkon

1. Tomáš Schwarzer FK Černilov 106 panenek

2. Robert Hanuš TJ Červený Kostelec 76 panenek

3. Martin Štěpán SK Solnice 44 panenek

Trenér Tým Výkon

1. Jaroslav Kosina  TJ S. Třebeš dívky 20:25 s

2. Jan Voňka FC Nový HK 21:66 s

3. Martin Hanuš TJ Červený Kostelec 21:94 s

r. o., Dražby EU s. r. o., EKB – úklidové 
služby, EKO-EKVITERM spol. s r. 
o., Eva a Láďa Skákalovi, Auta Ježek, 
František Kerhart, GIRA FRUIT, GÓL, 
HNG Czech s. r. o., Holubec Martin, 
Ivana Hilsová, Jan Pokorný,  Jan Skákal 
– truhlářství, Jaromír Pavel, Jaroslav 
Jakub – překladatelské služby, Klub 
dobré pohody Černilov, Královehradecký 
krajský fotbalový svaz, LAVIS CZ - Jiří 
Štěnička, Malečkovi, Milan Holeček, 
Milan Malý – Allianz, MUDr. Tomáš 
Hrdina – Diabetologická ordinace 
Opočno, OASA MEDICAL Czech s. r. o., 
Obecní úřad Černilov, Okresní fotbalový 
svaz, Pavel Ulrich – obkladačské práce, 
Petr Šrámek – BLESKOVÝ INTERNET, 
Pojišťovna Kooperativa,  Radek Lorenc, 
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ROCK MACHINE a MAX 1, Roman 
Hrnčíř, SAMSUNG, SETOS, SEVEN 
HK, s. r. o.,Srubové domy Haniš, Stafirm 
– Petr Štefan, STUDIO ARTEFAKT, s. r. 
o., SV METAL, spol. s r. o., Technobox 
– Jiří Netolický, tiskárny BNB, TOI 
TOI, Truhlářství Souček a Svoboda, VH 
AGROPRODUKT, Viktor Kadaník, 
Vítězslav Hálek, Vojenská zdravotní 
pojišťovna ČR, VYSA s. r. o., Zdravotní 
pojišťovna Ministerstva vnitra ČR.

Všem výše uvedeným partnerům 
děkujeme a doufáme, že turnaj budou 
podporovat i v následujících letech. 
Velké poděkování také patří všem 
rodičům a kamarádům, kteří nám  
s přípravou a organizací turnaje velmi 
pomohli. Jmenovitě bych rád poděkoval 
Joskovi Šolcovi, který svým skvělým 
moderováním opět pomohl k výborné 
atmosféře turnaje. Nemohu také 
opomenout velmi kvalitní  výkony všech 
rozhodčích, kteří odpískali celý turnaj bez 
nároků na honorář: Vladan Haleš, Aleš 
Šob, Jiří Říha, Zbyněk Novotný, Filip 

Stieber a mezinárodní rozhodčí Pavel 
Orel.

Závěrem si troufnu tvrdit, že i letošní 
ročník se ze sportovního i společenského 
hlediska vydařil.  Pevně věřím, že se nám 
příští rok podaří při 4. ročníku udržet 
nastavenou laťku. Vladislav Urban

Fotogalerii 
najdete 
na www.
fkcernilov.cz 
přes klik na 
logo turnaje

135 let od založení SDH Čerilov
V roce 1881 byl založen v Černilově 

Sbor dobrovolných hasičů. V pamětní 
knize Černilovských  hasičů se k této 
události váže následující zápis v pamětní 
knize: „Uvědomělost, duchovni vyspělost 
a pokroková podnikavost místního 
obyvatelstva, dodaly vznik v činnosti 
hospodářské vodnímu družstvu, největšímu 
a prvnímu toho podniku družstevnímu  
v bývalém Rakousko Uhersku, vzorným 
hospodářstvím, kampeličce, záložně, 
asekuračnímu spolku, tělocvičným 
spolkům, divadelnímu spolku, školství, 
ale naše občanstvo záhy i dospělo, že tyto 
hospodářské hodnoty, posvěcené poctivým 
potem práce, nutno obětavě a tvrdě bránit 
proti nebezpečí a nepříteli nejlítějšímu - 
ohni.“

Tolik zápis v pamětní knize, zapsaný 
roku 1936, padesát pět let od založení 
sboru.

Oslavy naplánované na 3. září byly 
spojeny s převzetím nové automobilové 
cisternové stříkačky CAS. Zde je nutné 
poděkovat všem zúčastněným, kteří se 
podíleli na obnově vozového parku u naší 
jednotky. Byla to velice dlouhá cesta, aby 
se technika u hasičů mohla obměnit. Vše 
začalo v roce 2014, kdy jsme projednávali 
se zastupitelstvem obce Černilov možnost 
požádání o dotaci a uvolnění potřebných 
finančních prostředků z rozpočtu obce. 
Poté jsme mohli požádat GŘ HZS o dotaci 

2,5 mil Kč a Krajský úřad KHK o dotaci 
1 mil. Kč. Obě tyto dotace se souhlasem 
HZS KHK nám byly přiděleny. Vypadá to 
jednoduše, ale byla to poměrně zdlouhavá 
práce a spousta komunikace. Počínaje 
podáním žádostí o dotace, odsouhlasením 
zadávací dokumentace a konče výběrovým 
řízením. 

Poděkování patří jak rodině 
Horákových z Černilova za sponzorský 
účelový dar určený na nákup nového 
navijáku, tak i společnosti THT Polička 
s.r.o., za velice profesionální přístup a 
kvalitní zpracování CAS.

S dodáním nové cisterny jsme se 
rozhodli k úpravám stávajícího zázemí 
hasičské zbrojnice. Vybudovali jsme 
novou školící místnost a technické zázemí. 

Tomu předcházelo přestěhování šaten. 
Nová školící místnost je plně vybavená 
pro použití audiovizuální techniky 
odpovídajícím parametrům dnešní doby. 
Snažili jsme se, aby nová technika měla 
odpovídající garáže a zázemí členů 
jednotky bylo co nejlepší.

Poděkování patří všem členům, kteří 
se podíleli na úpravách hasičské zbrojnice, 
jakož i manželkám a rodinám, které s námi 
měly trpělivost. Vnitřní úpravy a technické 
vybavení školící místnosti bylo pořízeno  
z nemalé částky dlouholetých úspor našeho 
sboru.

Jako poděkování byly připraveny 
ukázky činnosti hasičů, statické ukázky 
techniky, a program pro děti.

Milan Šípek
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Důvtip na prknech co znamenají svět
Na prknech to nebylo, bylo to na 

betonu... a myšlenka připravit vystoupení 
k příležitosti 520. výročí obce Librantice 
se stala skutečností. 

A co všechno předcházelo 
než nastal den D?

Bylo to v březnu na jednom našem 
posezení, kdy jsem se od paní starostky 
dozvěděla o připravované akci. Bude 
to velká sláva se zajímavým a bohatým 
programem. Kdo chce, může něčím 
přispět. A to byla výzva! Jsme přeci 
vtipné, iniciativní, tvořivé, tak by to 
něco chtělo. Například vystoupení 
tří generací najednou na upravenou 
spartakiádní skladbu Michala Davida 
Poupata. Po pravdě, nebyla jsem si jistá 
s kladnou odezvou, ale byla. Tak už jen 
přesvědčit ty další. O těch nejmenších 
jsme nepochybovaly, ale co na to řeknou 
naše skoro už čtyřicetileté děti? K našemu 
velikému překvapení a obrovské radosti 
řekly ano. A tak se na našich pravidelných 
schůzkách začalo nacvičovat. 

Zdálo se, že je dost času, více jak tři 
měsíce. Ale skloubit volný čas důchodkyň 
s pracovním vytížením a povinnostmi 
mladých, bylo velmi náročné. A 
tak my Důvtipky jsme nacvičovaly  
v hasičárně,když bylo pěkné počasí tak  
u některé z nás na dvoře, na zahradě, 
prostě všude tam, kde na nás nebylo moc 
vidět. Ale nacvičovat jsme musely také 

společně s dětmi. Naštěstí byla volná 
tělocvična na zimním stadionu v Hradci 
Králové.

A jak to vypadalo, když  nast-
al den D?

Trochu chaos, trochu nervozita. 
Nebyli jsme kompletní a měli jsme 
začínat mezi prvními. Štěstí pro nás byly 
Sestry Chalupovy se svým perfektním 
programem. Měly víc vstupů a tak  mohla 
paní starostka naše vystoupení posouvat.

Až nastala hodina H :-)
Bylo nás 29 a za bouřlivého potlesku 

diváků jsme byli uvedeni na plac!
DŮVTIP Librantice s programem: 

NÁM  SE  NECHCE  JEN  TAK  STÁT  
A  STÁRNOUT

Nejdříve připravit nezbytné rekvizity. 
Molitan pod kolínka (aby to netlačilo) a 
autíčko a panenku pro ty dva nejmenší. 
Všichni jsme na svých místech, můžete to 
spustit. Skladba trvala asi 7 minut. Ani jsme 
pořádně nevnímali okolí, ale za doprovodu 
potlesku do rytmu jsme všichni celou 
skladbu bez „záseku“ odcvičili. A jestli 
nám někde nevyšel krůček??? Nevadí!!! 
Šlo přeci o jediné... pobavit sebe i druhé a 
zasmát se. A to se podařilo. A když člověk 
vidí, jak šestnáctiletý kluk  „blbne“ se 
svým tátou a strejdou na skladbu Poupata, 
jak holky sundají lodičky, uváží si krepák 
kolem pasu a tancují na naši choreografii, 
jak to tancování ty desetileté holky berou 
vážně a jak ti dva malí špunti, když je to 
přestane bavit, se seberou a odejdou, a 
když to druhý den vidíte zveřejněné  na 
facebooku s podtitulem „co bychom pro 
ty naše mámy neudělali“  tak nezbývá, 
než dodat jediné: Stálo to za to a věřím,že 
to pobavilo, rozesmálo a možná někoho i 
dojalo.

Všichni jsme ten den měli krásný 
úděl. A nám DŮVTIPKÁM? :-) „Nám to 
vyšlo,co chcem máme, s dětmi v zádech 
počítáme!“ Věra Koutníková

Na svém prvním mistrovství světa ve 
středním triatlonu skončil Pavel Petrásek  
v kategorii do 30 let dvaatřicátý.  
Z celkového počtu tří tisíc závodníků 
obsadil v Austrálii 133. místě, což je 
nejlepší výsledek z české výpravy.

Jeho čas 4:17:44 přitom ovlivnily 
zdravotní a technické komplikace, které 
měl těsně před závodem. Na červencovém 
TriPrague byl o více než tři minuty 
rychlejší, což by v Austrálii v kategorii 
závodníků do 30 let stačilo na nejlepší 
patnáctku. „Vzhledem k nemoci jsem  
s výsledkem spokojený. Jsem rád, že mě 
tělo pustilo alespoň na tuto úroveň,“ napsal 
Pavel z australského Sunshine Coast.

Tři dny před závodem ho po posledním 
tréninku skolilo nachlazení. Místo nabírání 
sil ležel v posteli a ještě večer před 
závodem nevěděl, jestli bude jeho tělo 
schopné triatlonovou zátěž zvládnout.

„Naštěstí jsem se v rámci možností 
vzchopil, ale hodinu před startem jsem 

zjistil, že mám prázdné zadní kolo. 
Narychlo jsem dostal od servismanů ze 
Shimana hliníkový tréninkový ráfek. 
Zkrátka už od začátku nic nevycházelo,“ 
líčí Petrásek problémy před startem.

Umístění kolem třicítky si držel už od 
plavání. Z Tichého oceánu vybíhal po 1,9 
kilometru s dvouminutovou ztrátou na 
budoucího vítěze své kategorie. Oslabený 
organismus si však vybral svou daň při 
90kilometrovém úseku jízdy na kole.

„Rovina ještě šla, ale jak přišly kopce 
a dostal jsem se trochu do tepů, tělo 
protestovalo. Posledních 30 kilometrů už 
jsem sotva točil nohama. Při přechodu na 
běh jsem si neuměl představit, že to ještě 
uběhnu,“ popisuje černilovský triatlonista.

Přesto v sobě dokázal najít zbytky sil a 
udržet umístění na začátku čtvrté desítky. 
Tělo ho však nepustilo do vyššího tempa. 
Jeho australský půlmaraton tak byl o tři 
minuty pomalejší než měsíc starý výkon v 
Praze. „Vzhledem k tomu, jak se všechno 

před závodem vyvíjelo, jsem s výkonem 
spokojený. Tělo mě překvapilo, že se 
dokázalo takto kousnout,“ dodává.

Za Pavlem Petráskem skončila na 138. 
místě nejlepší Češka Radka Vodičková, 
která byla ve své kategorii devátá, a 147. 
Jakub Langhammer, který byl v kategorii 
do 25 let sedmý. the

Petrásek byl v Austrálii nejrychlejším z českých triatlonistů
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První olympijský víceboj ve Smržově
Nádherné slunečné počasí uvítalo 

1. ročník smržovského olympijského 
víceboje pořádaného spolkem Duhová 
hvězda. Odvážní sportovci byli při 
registraci rozřazeni do tří kategorií 
podle věku. Olympiáda byla zahájena 
stylově, čestným během okolo koupaliště  
s rozžehnutou pochodní. Sotva sportovci 
doběhli, vznesl se nad jejich hlavy dron, 
který měl sypat bonbony. To se sice příliš 
nezdařilo, ale dětem to rozhodně na 
radosti neubralo, z dronu byly nadšené 
a bonbony rozházené rukou dospěláků 
chutnaly stejně sladce. A pak už vypuklo 
dvoukolové sportovní klání. 

V prvním kole se házelo holinou 
do obruče, běžel se slalom s míčkem, 
sbíraly se kostky se svázanýma nohama a 
střílelo se ze vzduchovky nebo na svítící 

kachničky. Přestávku vyplnilo řádění ve 
vodě z gardenů. Druhé kolo proběhlo 
ve znamení chůze přes „slacklinu“  
s běžkařskými hůlkami, házení míčků do 
štaflí, šikovnost se prokazovala na opičí 
dráze a fyzická zdatnost na jízdě na voru 
přes koupaliště. 

Na závěr byly vyhodnoceny výsledky, 
připraveny stupně vítězů a ceny. Každý 
sportovec získal pamětní diplom a 
lízátko. Za zvuku „We are the champions“ 
nastupovali ti nejúspěšnější na stupínky 
vítězů a na památku si odnesli skutečné 
medaile. Toto se neobešlo bez velkých 
emocí, slziček štěstí i smutku. Ale tak to 
již ve sportu chodí a doufáme, že další 
ročník víceboje bude minimálně tak 
povedený jako ten letošní.

Ladislava Pozdílková

kalendář připomíná historické pohledy z vesnic
Vyšel  pozoruhodný a zajímavý stolní kalendář „Jaroměřsko a Smiřicko...“ na rok 2017

Jaroměřsko	/	Smiřicko	/	Vlkov  Známá 
spisovatelka a vydavatelka Helena 
Rezková z Vlkova ve  středu 7. září 2016 už 
po několikáté vydala zcela nový a unikátní 
stolní kalendář historických barevných 
pohlednic s názvem „JAROMĚŘSKO A 
SMIŘICKO V PAMĚTI OBRÁZKŮ“. 
Jde o zcela nové, dosud neotištěné, 
neznámé, zajímavavé a barevné historické 
obrázky a fotoreprodukce. Autorka těží 
ze soukromých sbírek   Jaroslava Krále, 
Pavla Mrkvičky, Romana Andrýse, 
Martina Kareše, Josefa Majera, Jaroslava 
Andrejse a Davida Horáka, z archivu obce 
Holohlavy a webových stránek Smiřice a 
Černilov.

Iniciátorka recenzovaného kalendáře 
tak popularizuje a reprodukuje 55 
zajímavých a neotřelých historických 
obrázků z regionu Jaroměřska a 
Smiřicka. Během roku před námi 
defilují pozoruhodné pamětihodnosti, 
historické památné kostely a kaple, 
školy, nádraží, hostince i obchody, 
veřejné i  soukromé budovy, kasárna, 
sokolovny, pohledy na náměstí a 
ulice, na návse. Jde často o vůbec 
první průkopnické barevné  historické 
pohlednice a „pozdravy“ z našich 
obcí a měst. Nejvíce jsou  zastoupená 
pochopitelně největší města  - Jaroměř,  
Josefov  a Smiřice, dále Černilov, 
Černožice, Habřina, Holohlavy, 
Hubiles, Jasenná,  Kuks,  Librantice, 
Libřice, Nový Ples, Rasošky, Rožnov,  
Rtyně u Jaroměře, Sendražice, Skalička, 

Smržov, Starý Ples, Velichovky, Velká 
Sklalice, Vlkov,  Výrava. Tudíž i tento 
kalendář potěší milovníky historie 
našeho regionu. Pozdravy  ze 24 lokalit 
nabízejí zajímavé a dnes jistě unikátní 
pohledy na architekturu z konce 19. a 
začátku 20. století.  Je záslužné, aby 
soubor barevných pohlednic tímto 
ikonografickým způsobem uchovával 
pamět doby před více jak sto lety. 

Stolní kalendář nabízí vhled  do doby 
našich pradědečků a prababiček  a tak 
vydavatelka  adresuje poděkování  všem 
sběratelům za poskytnutí historických 
pohlednic a my zároveň děkujeme 
vydavatelce a zkušené publicististce 
za podnikavost a vydání tohoto nového 
a jedinečného stolního kalendáře  na 
příští  rok 2017. Kolekce obrázků, 
fotoreprodukcí i kolorovaných kreseb je 
pozoruhodná i po stránce grafiky, jež je 

zdařilým dílem nakladatelství Gentiana 
Jilemnice a kvalitní tisk obstaral Garamon 
Hradec Králové. K našim občanům se 
tak šťastně dostává kvalitní, hodnotná,   
neotřelá  inspirativní obrázková mluva 
minulosti našeho Jaroměřska a Smiřicka. 
Ponejvíce  zachycuje  počátky rozšíření 
pohlednic z konce 19., přelomu a počátku 
20. století, kdy podnikavci módně i  
z komerčních důvodů.a pro rozvoj turismu 
propagovali svou obec a město. Tyto 
průkopnické a první pohlednice našich 
obcí poprvé představuje tento vskutku 
jedinečný regionální stolní kalendář na 
rok 2017.Tento kalendář je k zakoupení 
na běžných místech v knihkupectvích 
regionu. Je to dobrý tip na vánoční dárek, 
jistě s ním svým drahým nadělíte radost 
pod vánoční stromek.

PhDr. Jiří UHLÍŘ
V Jaroměři 10. září 2016
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Fk Černilov začíná nová sezóna
Budu hodně stručný, protože mnohem 

více podrobností naši fanoušci najdou 
na našich webových stránkách  www.
fkcernilov.cz – všechny týmy tam 
pravidelně informují o své činnosti a o 
dění si tak uděláte mnohem podrobnější 
obrázek.

Co se týká dospělého fotbalu, 
tak tým Ačka jsme hodně omladili a 
zapracováváme naše odchovance. Oproti 
jaru odešli z pracovních a studijních 
důvodů Pavel Charous, Pavel Ježek, Ondra 
Šrámek a Honza Kráčmer. Přišli mlaďáci 
Aleš Roubal, Honza Žaba, z Týniště 
zpátky zkušený Mates Novák, zpátky  
z hostovaní Honza Hrubý, Jirka Habu 
Havlas z Béčka a z Jaroměře Lukáš 
Kvaček. Herně začátek vypadá opět 
slušně, ale bodově je to slabší. Věříme 
však, že kvalita se postupem času projeví. 

V Béčku okysličili kádr například 
naši dorostenci Kuba Hovorka, Štěpán 
Gernat, Martin Flégl a je vidět, že to 
týmu prospělo. Kádr se rozšířil a je vidět 
běhavější a lepší kopaná.

V mládežnických kategoriích hrajeme 
opět co nejkvalitnější soutěže, aby se naši 
borci zlepšovali ve srovnání s kvalitními 

Přehled zbylých mistrovských utkání družstev FK Černilov

termín "A"	mužstvo "B"	mužstvo mladší	žáci starší	elévové mladší	elévové

1.-2.10. Nový HK – Č
SO 16:30

Sendražice – Č
SO 16:30

turnaj Nový HK
NE 9:00

turnaj Třebeš
SO 9:40

8.-9.10. Č – Týniště
NE 16:00

Č – Libřice
SO 16:00

turnaj doma 
NE 9:00

turnaj doma 
SO	9:00

turnaj doma 
SO	13:30

15.-16.10. Hostinné – Č
So 16:00

Jeníkovice – Č
SO 16:00

turnaj Jičín
NE 9:00

tur. Častolovice
NE 10:00

turnaj Nový HK
PO 17.10. 16:30

22.-23.10. Č	–	Úpice
NE 15:30

Hoříněves – Č
SO 15:30

tur. Hoříněves
NE 9:00

turnaj doma
SO	9:00

turnaj doma 
NE 10:00

29.-30.10. Loko HK – Č
SO 14:30

Č	–	Libčany	B
NE 14:30

turnaj Nový HK
NE 9:00

turnaj Rychnov
SO 9:40

turnaj Lhota p/L
NE 10:00

5.-6.11. Č	–	Trutnov	B
NE 14:00

Smiřice B – Č
NE 14:00

turnaj Třebeš
NE 14:00

turnaj Rychnov
NE 9:40

12.-13.11. Třebeš – Č
NE 14:00

Č	–	Probluz	B
NE 14:00

soupeři. Starších žáků ještě nebylo dost 
na samostatný tým, takže hrají krajskou 
soutěž ve spolupráci s Hoříněvsí. Mladší 
žáci a starší přípravka hrají krajský přebor, 
kde patří mezi top týmy soutěže, kde se 
spojují velká města a my si stále ještě 
hrajeme sami a dobře. Mladší přípravka 
hraje okresní přebor a její největší opory 
pravidelně nakukují do soutěže starší 

přípravky. Opět nám dělá radost, že  
v okresních výběrech všech kategorií 
máme četné zástupce.

Závěrem chceme poděkovat obci 
Černilov, našim sponzorů, fanouškům a 
dobrovolným činovníkům, protože bez 
Vás by se tu fotbal nehrál, děkujeme. 

Slavoj Horák, 
jednatel klubu

inzeRce
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Myslivecké okénko MS Černilov
Rok 2016 se přehoupl do druhé 

poloviny, a tak se můžeme podívat co 
nám uplynulá část roku přinesla. Nejdříve 
zhodnoťme předchozí rok, který pro nás 
nebyl zcela příznivý. Náklady na provoz 
jsou dány, bohužel příjem financí se nedařil 
zajistit. Nelovilo se tolik zvěře, aby se 
prodejí zvěřiny finanční plán podařil splnit. 

Začátek roku 2016 jsme začali 
mysliveckým plesem, který byl opět 
vyprodán. Na výroční schůzi jsme 
zhodnotili minulý rok a naplánovali 
činnosti pro rok 2016. Tuto činnost jsme 
museli přizpůsobit našim finančním 
možnostem. 

V červnu jsme uspořádali rybářské 
závody. Lov probíhal na rybníku Dolejšák. 
Byly zajištěny pěkné ceny pro všechny 

účastníky. Občerstvení u rybníku bylo 
též zajištěno. Děti i jejich doprovod 
si pochutnali i na koláčích od rodiny 
Horákových. 

V naší myslivně u Myšků jsme 
přivítali děti z mateřské školky. Děti si 
prohlédly kačenky a divoké krůty, které 
odchováváme. Posvačily v myslivně a 
paní učitelky si s nimi pohrály na dvoře. 
Na podzim chceme realizovat výsadbu 
aleje U Křížku, kterou financuje honební 
společenstvo s obecním úřadem. 

Začala nám lovecká sezona srnčí zvěře, 
objevují se už i divočáci a loví se i holub 
hřivnáč. Lov divočáků je bohužel velmi 
obtížný, ale snad se našim lovcům podaří 
nějaké ulovit. 

V našem středisku pokračujeme 
opravami budov i interiéru klubovny. Byla 
potřeba generální oprava střechy. Zadali 
jsme opravu několika firmám, ale nabídky 
byly pro nás celkem finančně neúnosné. 
Po větších diskuzích mezi členy se mladší 
členové rozhodli, že do výměny střechy 
se pustíme sami. Impulzem k tomu byla 
zpráva, že obdržíme od pana Horáka a 
obecního úřadu finanční prostředky na 
opravu střechy. Sami jsme si opatřili 
veškerý materiál a na společné brigádě 
se oprava střechy začala realizovat. Za 

takovou pomoc děkujeme a jsme za ní 
vděční. Poděkování také patří firmě HNG 
nejen za materiál pro dokrmování zvěře 
v zimním období, ale i za vypůjčenou 
techniku potřebnou pro opravu střechy. 
Práce na opravě střechny jsou před 
dokončením. Všichni se budeme těšit 
na podzimní loveckou sezonu a budeme 
doufat, že nás příroda odmění za celoroční 
práci.  Jaroslav Rychetský st.

V sobotu 17. 9. 2016 se uskutečnil dlouho plánovaný výlet 
SDH Hubíles. V 7.00 hodin se téměř 40 účastníků zájezdu vydalo 
směr Krkonoše. První zastávkou byla obec Poniklá, kde jsme 
navštívili společnost RAUTIS, a.s., která se zabývá výrobou 
perličkových ozdob, a soukromé Muzeum krkonošských řemesel 
manželů Pičmanových. Paní Pičmanová s úsměvem konstatovala, 
že již dlouho neměla tak neukázněnou skupinu, neboť její výklad 
byl neustále rušen výkřiky „to máme doma„ v horším případě „to 
jsem vyhodil“… 

Prohlídka, která obvykle trvá 1 hodinu, se tak prodloužila 
téměř o jednu polovinu. A protože hlavně ženy rády nakupují, 
již z Poniklé jsme odjížděli obtěžkáni balíčky - koření, likérů, 
oplatek, korálků a ozdobiček. 

Další zastávkou byl Harrachov, kde jsme navštívili Sklárny 
Novosad a syn. Po obědě jsme absolvovali exkurzi v místní 
sklárně. Z bezprostřední blízkosti jsme měli možnost se seznámit 
s náročnou prací místních sklářů. Prohlídku jsme zakončili 
návštěvou muzea. A protože nákupů není nikdy dost, před 
odjezdem jsme navštívili prodejnu skla.  

Odpoledne nás zradilo počasí, a tak pouze část výletníků se 
za vydatného deště vydala k Mumlavským vodopádům. Ostatní 
je myšlenkou podpořili v suchu restaurace. Tím jsme vyčerpali 
plánovaný program a vydali jsme se směr k domovu. 

Celý výlet jsme zakončili společnou večeří ve Skalici  
U Karásků. Celá akce se vydařila a zbývá věřit, že se podaří ji 
brzy zopakovat.   

SDH Hubíles 

Výlet SDH Hubíles
inzeRce
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Dvoreček Černilov
Zdravíme Vás z černi-

lovského Klubu maminek  
Dvoreček  a  rádi se  
s vámi opět podělíme o naše 
aktivity s dětmi, které jsme  

společně podnikli během jara a tradičně či 
netradičně i o letních prázdninách. 

S přibývajícími slunečními paprsky 
a hezkým počasím, jsme trávili více 
času venku. Samozřejmě nechyběly naše 
oblíbené kreativní chvilky, jako kreslení 
křídami po chodnících, razítkování na papír 
a následné vybarvování vytvořeného díla. 
To se našim malým andílkům obzvláště 
líbilo a nejen jim. V květnu jsme se 
také projeli na odrážedlech po vesnici a 
přes ploty obdivovali vše, co běhá, teda 
domácí zvířátka a tím poznávali širší okolí.  
V červnu se konal dlouho očekávaný výlet 
do Častolovic, jako vždy se jelo vláčkem 
z Třebechovic pod Orebem. Účast byla 
veliká, už při příchodu do minizoo jsme 
procházeli hezkým parkem, kde jsme na 
rybníčku krmili kačenky, z čehož jsou děti 
vždy nadšené. Minizoo opět nezklamala, 
zvířátka byla přívětivá a nechala se podrbat 
a nakrmit někdy i vyfotit. Po cestě zpátky 
na vlak jsme chvíli pobyli na dětském hřišti, 
což bylo krásné zakončení našeho výletu. 
A bylo to tu, poslední červnový Dvoreček 
a rozloučení s dětmi nastupujícími po 
prázdninách do školky. Nejprve jsme 
připravili zahradní párty a pak se vydali 
na obecní úřad poděkovat za podporu 
Dvorečku. A pak se jen slavilo, jedlo a pilo, 
děti dostaly medaile a drobné dárečky. 

A protože by se dětem i nám po 
Dvorečku stýskalo, tak jsme se scházeli i o 
prázdninách. První setkání bylo v polovině 
července. Eliška Vaňásková nás pozvala k 
sobě na Borovici na farmu s koníky (http://
borovicky-dvur.webnode.cz). Bylo to tam 
úžasné, sešlo se nás hodně, každý si zajezdil 
a pak si děti hrály na písku, prohlédly si 

hasičské auto, nechybělo ani skvělé domácí 
občerstvení, prostě báječný den. Další 
pozvání jsme dostali od maminky Katky 
Mecnerové, a to do Libníkovic. Katka 
měla výborně napečeno a navařeno, děti se 
tam vyřádily na hřišti a i bazének s vodou 
se tam našel. Na závěr jsme se šli projít 
k rozhledně a vylezli nahoru, kde jsme 
se kochali výhledem, jednoznačně další 
krásný den. A  jak léto plynulo, scházeli 
jsme se v naší herničce nebo venku na 
hřišti. Vyzkoušeli jsme různé aktivity jako 
malování na kůži (tetovačky), zdobili jsme 
trička nebo soutěžili. S prázdninami jsme 
se rozloučili výletem na Rytířské hradiště 
do Hradce Králové. Počasí nám opět 
vyšlo, ani teplo ani zima, tak jsme si opekli 
špekáčky, děti se vyřádily na průlezkách.

V září jsme zahájili novou sezónu a 

kromě úterního dopoledního setkávání 
chystáme i naše pravidelné akce. Těšit 
se tak můžete na podzimní bazárek nebo 
průvod světýlek. Plakátky naleznete dále 
ve Zpravodaji. Do svých diářů už si ale 
každopádně také poznamenejte sobotu 
12. listopadu, kdy chystáme speciální 
program k uplynulému desetiletému výročí 
Dvorečku. Jedinečná příležitost přijít 
si nejen zavzpomínat na své pohodové 
dvorečkové časy! Počítáme, že se s našimi 
„dvorečkovými“ rodiči a dětmi po letech 
znovu potkáme!

Rodiče s nejmenšími dětmi, určitě 
neváhejte a také přijďte se za námi do 
Dvorečku podívat. Scházíme se každé 
úterý od 9 do 11 hodin v Kulturním a 
spolkovém domě v Černilově.

Jana Maixnerová, Petra Kubařová

KVĚTINKA A ZAHRADNICTVÍ Ing. Voňka - Smiřice
KVĚTINKA    aDárkové a slavnostní kytice

604 266 728    aSvatební kytice - květiny dle přání zákazníka, výzdoba slavnostní tabule, auta... (vlastní katalog)
    aPohřební vazba - věnce, kytické vázané a píchané (vlastní katalog)
    aDušičková, adventní a vánoční vazba
    aDalší květový sortiment - řezané a hrnkové květiny, sušené a umělé květiny.
    aZahradnický materiál - hnojiva, chemie, substráty, květináče, obaly atd.
    aSezónně květiny balkonové, trvalky, bylinky, zeleninová sadba, konifery a keře.

ZAHRADNICTVÍ  aZahradnická produkce - výroba a prodej letniček, balónovek, trvalek, keřů,  

604 204 759          konifer, zeleninové sadby. 
   aZahrady na klíč - realizace okrasných zahrad od malých po velké, od projektu 
       po osázení keři, stromy, založení skalničkových partií, trávníků a doplňků.
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Volejbal Černilov
Volejbalistky a volejbalisti se 

pravidelně schází každou neděli na hřišti 
v Černilově, aby si společně zahráli. 

Ženy reprezentují Černilov v okresní 
soutěži a stále se drží na čele tabulky. Po 
skončení loňského ročníku (podzim 2015 
a jaro 2016) se v tabulce umístily na 1. 
místě a staly se tak „Přeborníky okresu“ 
. Již několikrát jsme měly možnost 
postoupit do kraje, ale hrací den sobota 

 Tabulka po skončení soutěže:

družstvo Z V P K sety míče body

1. VK Černilov 16 13 3 0 45:16 1409:1120 29

2. TJ Sokol Nechanice 16 13 3 0 43:24 1481:1332 29

3. TJ Sokol Chlumec nad Cidlinou 16 12 4 0 42:21 1400:1232 28

4. TJ Jiskra Nový Bydžov A 16 10 6 0 36:27 1652:1598 26

5. TJ Sokol Třebeš 16 9 7 0 30:26 1186:1172 25

6. TJ Sokol Plotiště nad Labem „B“ 16 6 10 0 25:36 1247:1341 22

7. TJ Sokol Pouchov „B“ 16 4 12 0 19:41 1175:1358 20

8. VK Hradec Králové 16 3 13 0 21:39 1268:1380 19

9. TJ Jiskra Nový Bydžov B 16 2 14 0 15:46 1443:1728 18

krajské soutěže je pro většinu hráček 
nevyhovující a proto i nadále zůstaneme 
v okresní soutěži. Pro načerpání dalších 
zkušeností se zúčastňujeme různých 
turnajů smíšených nebo jenom ženských.

5.9.2016 začal nový ročník volejbalové 
soutěže žen. První zápas s hráčkami  
z Pouchova byl vítězný. Ve středu 
7.9.2016 nás čekala cesta až za Nový 
Bydžov do Janovic, kde na nás čekaly 

soupeřky. Za slunečného počasí se nám 
opět podařilo vyhrát. Po ukončení soutěže 
budeme pokračovat v zimní přípravě 
v tělocvičně ve Vlkově. Scházíme se 
pravidelně každou neděli.

Děkujeme obecnímu úřadu za finanční 
podporu a my se budeme snažit obec 
Černilov reprezentovat dobrými výsledky. 

Za VK Černilov 
Dana Adamírová
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V sobotu 3. 9. 2016 proběhla na hřišti 
v Libřicích oslava devadesátiletého výročí 
založení fotbalového oddílu. Od 14,30 se 
utkaly týmy starých gard – domácí SK 
SLAVIA LIBŘICE a FK ČERNILOV.  
V tomto souboji těsně v poměru 2:3 
zvítězili hosté z Černilova.

Před začátkem mistrovského utkání  4. 
třídy byli u příležitosti 90. výročí založení 
fotbalového oddílu oceněni za dlouhodobou 
podporu a rozvoj fotbalu v Libřicích pánové 
(na obrázku zleva) Jiří Kalenda, Jaroslav 
Rulf, Josef Jedinák a Jiří Budinský st.  
V hlavním utkání sportovního odpoledne, 
v zápase 4. A třídy, nastoupila domácí 
SK SLAVIA LIBŘICE proti vedoucímu 
týmu soutěže SK LIBČANY B. tady se 
již po bojovném výkonu s fotbalovějším 
soupeřem z těsného vítězství 1:0 radovali 
domácí. Celý den ve sportovním areálu 

90. výročí založení Sk Slavia Libřice
panovala u všech přítomných, kterých se 
sešlo opravdu hodně, dobrá nálada. Večer 
byla oslava umocněna taneční zábavou  
s výborně hrající kapelou ÓSAKA.

SK SLAVIA LIBŘICE děkuje všem 
fanouškům za přízeň. Velký dík patří také 
všem sponzorům za podporu.

Pavel Štrajt

Z historie Sk Slávie Libřice - pokračování
15. srpna 1971 jsme zahájili svoje 

účinkování v okresním přeboru prohrou  
v Jeníkovicích 0:4! Naše sestava: Pavlíček 
– Pavlát, Rulf, Dostál M. – Jahn, Dostál P., 
Černý – Jedinák Z., Budinský, Desenský, 
Jedinák J.

Dorostenci v prvním utkání prohráli na 
RH HK 0:3. Zajímavý zápas sehráli muži 
26. září doma s Hoříněvsí. Naši vedli již 2:0, 
hosté snížili na 1:2, tři minuty před koncem 
byl faulován před naším pokutovým územím 
hráč hostí Karabinoš, rozhodčí Petr ml. Však 
kupodivu nařídil pokutový kop, kterým 
hosté vyrovnali. Naši proti této brance 
protestovali, ozvaly se některé neslušné 
výrazy na rozhodčího a ten zápas proto 
ukončil. NOVÉ HRADECKO z 12.10. píše: 
„Vzorný oddíl citelně potrestán! Na poslední 
schůzi fotbalové disciplinárky bylo nebývale 
rušno. Nejsložitější případ byl ten libřický. 
To proto, že dodnes Slávie Libřice neodhalila 
svého „reprezentanta“, který inzultoval 
rozhodčího (údajně byl nakopnut). A tak 
falešné kamarádství libřických se nevyplatilo 
a oddíl byl citelně potrestán. Nebylo však 
zjištěno, který z libřických hráčů rozhodčího 
napadl. Bylo ovšem prokázáno, že libřický 
hráč J. Jedinák rozhodčímu vyhrožoval! 
Výrok disciplinárky: J. Jedinák distanc na 
dva měsíce, kontumace utkání ve prospěch 
hostí, oddílu zastavena činnost na jedno 
utkání s VŠTJ HK, pokuta oddílu 200 Kč 
za nepřístojnosti hráčů, návrh komise na 
odebrání titulu „Vzorný oddíl“. Disciplinárka 
tedy udělala za zápasem tečku. Další slovo 
by měla říci TJ Slávie Družstevník Libřice, 
jejíž hráči svým chováním „proslavili“ obec 

i mimo fotbalový rámec!“ Tolik Hradecké 
noviny. Josef Dušek v kronice píše: „Dne 10. 
října má Slávie nucené volno, a to na základě 
rozhodnutí disciplinární komise. Vysoké 
školy HK si libují, jak získají lacino dva 
body. Rozhodnutí komise není moc obvyklé. 
Jsme rozhořčeni nad tímto rozhodnutím za 
nedokázaný (nakopnutí) přestupek, uvedený 
rozhodčím Petrem ml. V zápise o utkání. 
Musíme si však uvědomit, že rozhodčí je 
pánem na hřišti a jeho rozhodnutí je nutné 
respektovat!“

Muži v posledním podzimním zápase 
OP porazili doma Bystřan Kunčice 5:0, když 
naše branky vstřelili Černý Z. 2, Desenský 
3. V tabulce 10. místo. Dorost pak prohrál 
v Předměřicích 0:2 (umístění neuvedeno). 
Střelci branek v roce 1971: Desenský 12, 
Budinský 12, J. Jedinák 11, Z. Jedinák 11, 
Černý Z. 8.

Rok 1972 začal písemným sdělením 
politicko-výchovné komise při OV CTO v 
Hradci Králové, že nám byl odejmut titul 
„Vzorná tělovýchovná jednota“. 27. února 
přátelský zápas Slávie Libřice – Sokol Lhota 
p. Libčany 13:0! Budinský 6 branek!

5. března byl zahájen turnaj o Putovní 
pohár MNV Libřice. Účastníci: Libřice, Č. 
Meziříčí, TIBA Jaroměř, Přepychy, JZD 
Pilníkov, Sokol Rokytnice, STS Rychnov 
n. Kn. Ve finále se utkala mužstva Libřic 
a Přepych s výsledkem 1:1, na penalty 
zvítězila Slávie Libřice.

9. dubna jsme v jarní části OP vyhráli 
v Kunčicích 3:1 (Černý 2, Vítek). 24. 
května přátelák v Černilově s tamním JZD 
– vítězství 7:1 (Jedinák J. 3, Desenský, 

Budinský, Pavlát, vlastní). 17. června 
poslední mistrák mužů v OP se Sokolem 
Kukleny – prohra 2:8! Umístění v tabulce 
na 10. místě. Dorostenci v posledním 
zápase porazili Předměřice a skončili na 6. 
místě z osmi.

Ročník 1972-73 OP začali muži doma 
prohrou s Rasoškami 0:2. Dorost pak 
porazil Svobodné Dvory 3:1. 10. října 
jsme doma prohráli s Kosičkami 0:10, 
když jsme nastoupili jen v osmi hráčích! 
Poslední utkání podzimu muži Libřic – 
Dukla Chlumec n. C. 3:3. Dorostenci pak 
prohráli s Vysokou n. L. 2:5. Dne 18. února 
1973 se konala členská schůze, na které byl 
zvolen nový výbor Slávie v čele s novým 
předsedou Jiřím Budinským. 12. května 
zápas OP VŠ HK – Libřice 3:0. V zápase 
byli vyloučeni pro vzájemné napadení J. 
Jedinák a hráč domácích. Distanc pro oba 
6 týdnů. V konečné tabulce skončili muži 
na 10. místě, dorost na šestém. 15. července 
přátelák Slávie s XI Romů z Jaroměře – 
7:1. Střelecky se uvedla nová posila Mirek 
Formánek 5 brankami! Zajímavě skončil 
poslední zápas podzimu pro muže v OP 
– do Rasošek jsme místo v sobotu odjeli 
až v neděli – předseda Budinský přehlédl 
datum utkání, takže kontumace 0:3! A to se 
na utkání těšila nová posila až ze Slovenska 
– Ferko Závadský! Brankář, který skákal 
robinsonády od tyče k tyči, zvláště po požití 
lahvičky francovky. V tomto ročníku 1973-
74 muži sestoupili z OP, dorost v okresní 
soutěži skončil poslední.

pokračování příště
Kronikář Slávie Libřice Josef Jedinák
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tRADiČní OPÉkání PRASete

Tradiční opékání prasete se uskutečnilo 
30. července od 15 hodin u obchodu  
v Libníkovicích. O akci byl jako každý 
rok velký zájem, a tak se sedělo, povídalo, 
hrálo a zpívalo až do ranních hodin. 

Vítání OBČánků
V neděli 21. srpna se v zasedací 

místnosti místní prodejny uskutečnilo 
první vítání občánků. Pan starosta přivítal 
celkem pět dětí do jednoho roku věku - 
Vojtíška, Viktorku, Barborku, Adélku 
a Leontýnku. Starší děti si připravily 
pár hezkých básniček. Malí libníkovičtí 
občánci obdrželi domovský list a malý 
dárek. Nakonec se se svými rodiči vyfotili 
u kolébky.

ABc LiBníkOVická StOPOVAná
V neděli 11. září jsme se loučili  

s prázdninami stopovanou po lesích 
v okolí Libníkovic. Na čtyři tří až 

čtyřčlenná družstva dětí čekala stanoviště 
s nejrůznějšími úkoly. Děti měly za úkol  
v co nejkratším čase proběhnout 
vyznačenou trasu dlouhou 5 km a poprat se 
s úkoly tak, aby nasbíraly co nejvíce bodů. 

Na stanovištích děti poznávaly 
věci po hmatu, střílely ze vzduchovky, 
pojmenovávaly pohádkové postavy, 
dešifrovaly zprávu psanou Morseovou 
abecedou, překládaly slova psaná v jiném 
jazyce, či podle notového zápisu určovaly 
název známé písně. Navíc měly za úkol 
po celou trasu sledovat své okolí a do cíle 
přinést předměty, jejichž název začíná na 
všechna písmena v abecedě. V cíli se tak 
objevily např. bobule, cihla, dřevo, flaška, 
guma, hlína, choroš, jehličí, mlíčí, pírko, 
řebříček, šiška, ulita, vojtěška i zrno.

Po doběhu do cíle měly děti možnost 
získat poslední body vyhledáním informací 
na turistické mapě, určením běžně 
dostupné zeleniny a ovoce podle chuti a 
pojmenováním vzorků rostlin a stromů.

Nejrychlejší družstvo doběhlo do cíle 
v čase 2 hodiny a 4 minuty. Nejpomalejší 
družstvo se vrátilo v čase 2 hodiny a 26 
minut.

Děti získaly za svou perfektně 
odvedenou práci věcné ceny a první tři 
družstva obdržela medaile. 

Trasa prověřila soudržnost družstva, 
fyzickou připravenost jednotlivců a 
všeobecný rozhled dětí.

Děkuji všem, kteří pomohli s přípravou 
a organizací celé akce. 

NÁSLEDUJÍCÍ AKCE

Srdečně Vás zveme na 3. ročník 
„Zpívání pod rozhlednou“, které se 
uskuteční tradičně poslední adventní 
neděli, tj. 18. prosince 2016. Těšit se 
můžete na dobrou společnost, vánoční 
průvod Libníkovicemi k nasvícené 
rozhledně, vánoční písně a malé 
občerstvení. Těšíme se na Vás.

Eliška Vaňásková, SDH Libníkovice

SDH Libníkovice

WELLNESS PILÁTES
Vhodné pro klienty s omezenou hybností i úplné začátečníky.

Pondělí
KSD Černilov - velký sál I. patro
od 5. září 2016 vždy v pondělí
od 17,00 a od 18,00 hodin

Úterý
Obecní úřad Smržov 
od 6. září vždy v úterý
od 18,00 a od 19,00 hodin

 Středa
DDM Smiřice - zrcadlový sál
od 7.září vždy ve středu
od 17,00 a od 18,00 hodin

Kateřina Šimková
katsimkova@seznam.cz

606/478 560

REZERVACE MÍSTA NUTNÁ, POČET JE OMEZEN!

Cvičení  P-CLASS s Markétou 
(zaměřeno na problémové zóny)

• Jedná se o vytrvalostně silové aerobní cvičení zaměřené na 
formování svalstva celého těla, především problémových 
partií (hýždě, břicho, boky a stehna).

• Posilujete však také svalstvo horních končetin, zad a svaly 
pánevního dna.

• Cvičením dochází k redukci podkožního tuku, ke zvýšení 
svalové vytrvalosti              a vyrýsování svalstva a je vhodné 
pro ženy všech věkových kategorií a kondice.

Náplň hodiny:  zahřátí (lehká aerobní sestava)
                          posilování s vahou vlastního těla a pomůckami 
  (gumičky, overbally, gymbally, činky,...)
                          strečink, relaxace

Cvičit budeme opět v pondělí od 19:00 - 20:00 hod. v tělocvičně 
Masarykovy jubilejní základní školy v Černilově (od 19. září).
Cena: 50,- Kč za lekci (permanentka na 10 vstupů / 450,- Kč). 

Podložky a pomůcky jsou k dispozici, s sebou pevnou sportovní 
obuv, ručník a pití.  

Na cvičení se těší zkušená instruktorka Markéta Vachová
tel.: 774331125 nebo marketa.mich@seznam.cz
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Výlet do Prahy na divadelní 
představení Babička

V neděli 16.10. 2016 vás zveme na 
výlet do pražského Divadla Na Fidlovačce 
na představení Babička na motivy knihy 
Boženy Němcové. Titulní roli ztvárnila úžasná 
Eliška Balzerová, v dalších rolích uvidíte Iva 
Pazderkovou  či Marii Doležalovou. 

Pojedeme společně autobusem z 
Černilova od budovy obecního úřadu. 
Předpokládaný odjezd v 10 hod., návrat okolo 
19 hod. Představení začíná v Praze v 15 hod., 
před představením plánujeme procházku po 
nedalekém Vyšehradě. Kapacita zájezdu je 48 
míst. Rezervace v Místní knihovně v Černilově, 
mail: knihovna@cernilov.cz, tel. 777 639 944. 

Představení je vhodné pro děti a je to 
skvělá možnost jak dětem přiblížit "povinnou 
četbu" a příběh zasazený do jejich kraje. Cenu 
budeme teprve kalkulovat, jakmile obdržíme 
fakturu za vstupenky.  

Více o představení najdete zde: http://
www.fidlovacka.cz/divadelni-hra/babicka

Jana Žárská

Zveme vás na tradiční  
Adventní trhy

do Kulturního a spolkového domu  
v Černilově

v pátek 25.11. od 10 do 19 hod.
vstupné dobrovolné

• prodej adventních dekorací a 
dárků, perníčky, svíčky, patchwork, 
paličkování, prodejní výstava výrobků 
žáků ZŠ Černilov, kavárnička, 
fotokoutek a mnohé další
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neBe nAD BOROVicí

Často se nad 
Borovicí 
vznášejí  
balony  
(a přistávají). 
Orel mořský 
a rogalo jen 
kroužili.

LeJšOVSká ZáBAVA

90 Let Sk SLAViA LiBŘice
stará garda Černilov, stará garda Libřice



SPORtOVní Den V LiBŘicícH

DVOReČek ČeRniLOV

RYBáŘSkÉ ZáVODY

DětSký Den u OáZY


